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Отпада данъкът върху лихвите
Два данъка - върху лихвите и данък уикенд, ще отпаднат. До-

ходите на пенсионерите няма да намалеят, а бюджетите на
министерствата ще останат непроменени, твърди Асен Василев.

Транспортът в София
пред финансов колапс

Градският транспорт в
София е пред колапс, а Сто-
личната община продължа-
ва да прибягва до заеми, за
да го спаси от фалит. И три-
те транспортни дружества,
които стопанисват автобу-
сите, тролеите, трамваите и

метрото, са с просрочени
задължения. Това се дължи
на намалелите приходи от
продажба на билети и от
повишаването на цените на
електроенергията.

Тази седмица общински-
те съветници трябва да одо-

Пореден заем ще спасява метрото и трамваите

брят поредния заем от 4,4
млн. лева, който този път е
за Центъра за градска мо-
билност. Той пък ще даде
парите на дружествата “Ме-
трополитен” и “Столичен
електротранспорт”. Всяко
от тях има над 9 млн. лева

просрочени дългове.
Само преди месец бе

предоставен заем и на авто-
транспорта, който бе изпра-
вен пред запор на сметки
заради просрочки от 11,5
млн. лева.

реди Коледа главният ни про-

курор се е сетил, че има някакви

хора, които следят и се интересу-

ват от политическите (и не само)

процеси у нас. И решил да им

пише жалба не за младост, а за

сила прокурорска. Въпреки че

вече втора година Иван Гешев е в

центъра на общественото недо-

волство, той тепърва ще се

сблъска с последиците от залеза

на ГЕРБ. Обаче вече го боли. Нер-

вичките му видимо не издържат, а

криенето в бронирани коли и да-

леч от народа само протака неиз-

бежния край на кариерата му като

главен прокурор. Ама той не иска

да се дава и е впил зъбки и нокте-

та като за последно.

Дружките му обаче са в ми-

манса, поне засега, и му се налага

да търси помощ. В България няма

кой да му я даде, затова е решил

на плаче на чужбината. (Стр. 3)
Ама на чужбината й е през шапка-

та за плача Гешев. Защото съвсем

доскоро на главния ни прокурор

му бе през шапката за всички кри-

тики от Брюксел, за всички забе-

лежки по адрес на безкрайната ни

съдебна реформа, за съветите по

адрес на работата на подчинените

му и на него самия... Гешев не-

веднъж демонстрира арогантно

поведение не само към нашите, а

и към чуждите власти. Какво очак-

ва в отговор?
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Йосиф Миладинов
е най-добър млад
спортист за 2021 г.

Аста

ла виста,

Пацо!

Шефът на
КЕВР плаши
с гладна
стачка

Перничани доказаха, че магията на древния обичай “Сурва” е жива, въпреки отменения
заради короновируса Международен фестивал на маскарадните игри. Над 200 сурвакари
се пренесоха в София, танцуваха в Борисовата градина и гониха злите духове
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Милка Христова:
Парите на софиянци
се харчат “на парче”
без ефект

Русия няма
да прави
отстъпки
пред САЩ

СНИМКА БГНЕС

Стр. 8
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Транспортът на София
е във финансова дупка
Столичната община продължава да дава заеми на автобусите,
тролеите и метрото, за да ги спаси от фалит

Затъването на градския транспорт на
София продължава с бързи темпове и уп-
равляващите Столичната община правят
отчаяни опити да го спасят със заеми. И
трите транспортни дружества, които сто-
панисват електротранспорта, автотранс-
порта и метрото, са с просрочени задълже-
ния и засега успяват да се справят единст-
вено с навременното изплащане на запла-
тите на служителите си. В останалите на-
правления се трупат задължения и затова

Пореден столичен квартал
излезе на протест срещу заст-
рояване в зелена площ. Жите-
ли на кв. “Овча купел” 2 се
събраха да изразят недоволст-
вото си срещу намерението да
бъдат издигнати две големи
сгради в близост до детски
градини. На мястото сега има
зелено простанство, а непо-
следствено до него са ДГ 33
“Сребърни Звънчета” и ДГ 84
“Детелина”, чиито дворове ще
бъдат засенчени от бъдещите
8-етажни сгради.

Според хората за сградите
още няма разрешително за стро-
еж, а в първоначалния  Подро-
бен устройствен план едната от
тях е трябвало да е пететажна.

Няма теч на лични данни от регистъра БУЛСТАТ и не
е имало, заявиха министрите на правосъдието и на еле-
ктронното управление Надежда Йорданова и Божидар
Божанов на съвместен брифинг. Коментарът им бе по
повод твърдението на лица със свободни професии, че
личните данни на над 300 000 души - ЕГН, постоянен
адрес, имейли и телефони, са се появили в регистъра.
Това е в изпълнение на закона, който действа от 2005 г.
и показва данни, които съответстват на изискванията му,
обясни Йорданова. Тя уточни, че броят на самоосигуря-
ващите се у нас е около 350 000 души. Сред тях са
адвокати, дизайнери, занаятчии, консултанти, счетоводи-
тели, журналисти, архитекти, вещи лица, земеделци и
други. При преобразуването на кодовете по БУЛСТАТ
на физическите лица, които съвпадат с техния ЕГН, в нов
Единен идентификационен код (ЕИК) с 9 знака, са се
появили още лични данни. Новите ЕИК са изискване на
Регламент на ЕП и са свързани със защитата на физиче-
ските лица във връзка с обработването на лични данни и
парадоксът е, че целта им е именно по-добра защита на
тази информация, поясни Йорданова.

Министърът на електронното управление Божидар Бо-
жанов уточни, че и от техническа, и от правна гледна
точка теч не е имало и няма риск за такъв. Системата
работи в съответствие със закона, спазва и добрите прак-
тики за информационна сигурност, категоричен е той.
Двамата министри обещаха, че ще бъдат предприети
спешни действия за промени в Закона за регистър БУЛ-
СТАТ с цел подобряване защитата на личните данни на
гражданите. Всъщност данните са там от 15 години, но
заради популярността на системата от 4 януари насам
повече хора са разбрали за това, подчерта Божанов.

Шест сурвакарски
групи от Пернишко с над
300 участници гониха
злото в столицата. След
като за трета поредна
години Международният
фестивал за маскарадни
игри “Сурва” няма да се
състои заради коронови-
руса, перничани пренесо-
ха магията на празника в
парк-театър “Борисова
градина”. Сурвакарски
групи от Батановци, се-

Деси ВЕЛЕВА

за пореден път през последната година ще
се направи опит транспортът да бъде спа-
сен от фалит чрез нов заем. Като причина
за проблемите досега се изтъкваха панде-
мията и спадът на пътници и приходи,
докато през последните седмици се по-
сочва и енергийната криза.

Този път заемът ще се отпусне на
общинското дружество “Център за град-
ска мобилност”, което ще разплати
извършената транспортна задача на “Сто-
личен електротранспорт” и “Метрополи-
тен”. С транша пък те ще изчистят част
от просрочените си задължения. Според
вносителя на доклада с предложението за

заем Карлос Контрера, председател на
транспортната комисия към СОС и съвет-
ник от ВМРО, дълговете са натрупани
заради спада в продажбата на билети и
увеличаващата се цена на енергията.

Към 1 декември електротранспортът
има просрочки от над 9 млн. лева, поло-
вината от които са за резервни части, 1,8
млн. лева са за ремонт на тролеите и
трамваите, а близо 600 000 лв. - за еле-
ктроенергия. Тъй като дружеството няма
налични средства, то е изправено пред
заплахата от запори. Над 9,7 млн. лева са
просрочените задължения и на “Метро-
политен”. Половината от сумата обаче е

дължима към СДВР за охрана на метро-
то. Другата съществена част е за неиз-
платена електроенергия и природен газ.

За да се спасят дружествата, Столич-
ната община ще отпусне заем на ЦГМ от
4,4 млн. лева, като три четвърти от пари-
те ще бъдат предоставени за метрото.

Това не е първият заем за нерефор-
мирания столичен тран-спорт. През ап-
рил миналата година бяха отпуснати 4,8
млн. лева за двете закъсали дружества
отново чрез ЦГМ. Тогава обаче по-голе-
мия дял взе електротранспортът.
Центърът за градска мобилност дължи
средства и по друг заем от 2020 г. - 15
млн. лева, на Българската банка за раз-
витие. Само преди месец заем от 6 млн.
лева получи автотранспортът, който
също е пред колапс и с 11,5 млн. лева
просрочени задължения.

Квартал „Овча Купел” не дава
да се застрои зелена площ

СНИМКА БГНЕС

Десетки столичани се събраха на поляната
в “Овча купел”, която скоро може да бъде застроена

Миналата година обаче ти-
хомълчком е направена промя-
на, без хората да бъдат уведо-
мени. Не е било проведено и
обществено обсъждане, но вече
има издадена виза за проекти-
ране. Протестиращите се тре-
вожат и от ефекта на дейности-
те, които ще съпътстват строе-
жа - шум, прах и вибрации до
детските градини.

Има подадена жалба в Сто-
личната община, на която все
още няма отговор. Хората раз-
читат и на среща с главния ар-
хитект Здравко Здравков. Ини-
циативният комитет “Овча Ку-
пел Дишай” ще продължи с
протестите, докато не постиг-
не резултат.

За пореден път ГЕРБ опитват
да внесат напрежение и да ата-
куват президента Румен Радев.
Този път обект на недоволство е
свиканият от държавния глава
Консултативен съвет за нацио-
нална сигурност на тема “Инте-
гриране на Западните Балкани в
ЕС. Роля на Република България
в разширяването на ЕС и в про-
цеса на стабилизиране и асоции-
ране: Република Северна Маке-
дония и Албания”. Още в края на
миналата година Радев анонси-
ра, че в средата на януари ще
има КСНС относно позициите

Нямало теч на лични данни
от регистъра БУЛСТАТ

Сурвакари от Перник гониха злото в София

лата Лобош, Лесковец,
Банище и Люлин дефили-
раха пред публиката. В
спектакъла взе участие и
самодейна сурвакарска
група “Йорданови АРТ и
Приятели” от столицата.
Зрелищното представле-
ние започна със спектакъ-
ла “Игри с маски” в
изпълнение на пернишка-
та формация “Майстори-
те на танца” с художест-
вен ръководител Краси-

КСНС заседава днес за Скопие

на България за еврочленството
на Скопие и Тирана.

“Не разбирам какво налага
свикването на КСНС, след като
има изграден национален консен-
сус в България по темата за РСМ
и никой не е заявил намерение да
разруши този консенсус и да
предложи нов. Със свикването на
КСНС може да бъде счупен този
консенсус, аз не знам дали не е
това целта. Президентът Радев
очевидно е поемал някакви анга-
жименти по време на двете слу-
жебни правителства и сега се
опитва да прехвърли отговор-

ността върху политическите пар-
тии за неуспеха за неизпълнение
на тези ангажименти”, заяде се де-
путатът от ГЕРБ и ексвъншен ми-
нистър Даниел Митов.

Миналата седмица лидерът на
“Има такъв народ” Слави Трифо-
нов поиска подкрепата ни за Ско-
пие да бъде обвързана с падането
на българските визи за САЩ и
Шенген, но БСП, “Продължаваме
промяната” и “Демократична
България” подчертаха, че в коа-
лиционното споразумение тема-
та е изчистена и подобно искане
не е включвано.

мир Димитров. Д-р Ми-
лена Любенова от Инсти-
тута за етнология и фол-
клористика с етнограф-
ски музей при БАН пред-
стави пред зрителите
обичая “Сурова”. Май-
стори на маски демонст-
рираха процеса на създа-
ването им, в който може-
ше да участва всеки.
Събитието е съпътства-
но с фотоизложба.  “Сур-
ва” е част от Представи-

телния списък на ЮНЕ-
СКО за нематериалното
културно наследство на
човечеството, а Перник
стана столица на Между-
народен фестивал, носещ
това име. Традицията
обаче няма да бъде отме-
нена и на 13 срещу 14
януари ритуалните огнь-
ове на Сурва ще лумнат
във всички населени мес-
та в Граово, Мраката,
Знеполе и Краището.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Депутатът от “Възраждане”
Николай Дренчев

обаче е ваксиниран с
“Янсен” още през август

Уважаеми другарю Генерал,

Пожелаваме Ви здраве, сили и дълголетие, за да служите все
така достойно на социалистическия и антифашистки идеал и на
нашето Отечество.

БЪЛГАРСКИ АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ
МЕЖДУНАРОДНА ФОНДАЦИЯ „ГЕОРГИ ДИМИТРОВ”

ДВИЖЕНИЕ НА ВЕТЕРАНИТЕ В БСП

ЧЕСТИТ 80-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ!

АНГЕЛ МАРИН
УС на Българския антифашистки

съюз, УС на Международна фонда-
ция „Георги Димитров” и всички
български антифашисти най-сърдеч-
но поздравяваме генерал Ангел Ма-
рин за неговата достолепна юбилей-
на 80-годишнина, която навърши на
8 януари 2022 година.

Роден в борческия град Батак, в
продължение на 38 години преми-
нал през всички длъжности в Българ-
ската армия до командващ Ракетни
войски и артилерия на Сухопътни
войски, два мандата вицепрезидент
на Република България - достойно
извървян път в служба на България.

Човек на честта и достойнство-
то. Инженер,  генерал-майор, два
мандата вицепрезидент на България
(2002-2012 г.). Роден на 8 януари
1942 г. в Батак, където живее сега,
истински български родолюбец,
Марин е завършил Висшето военно
артилерийско училище и Военната
артилерийска академия в Санкт Пе-
тербург (Ленинград). От 1965 г. до
1998 г. служи в Ракетните войски на
Българската армия, като преминава
през всички длъжности. Почетен
гражданин е на Батак и на гр. Смо-
ленск. Носител е на медал “За безу-
пречна служба” III ст. и  “1300 годи-
ни България”. Автор е на книгата

“Последната война”.
Ген. Марин е човек, кой-

то никога не се е снишавал
пред неправдите и пред сил-

ните на деня, винаги е отсто-
явал собствено мнение и пози-

ции.  Най-добре за него говорят
собствените му думи: “Да не забра-
вяме, че свободата не се дава, тя се

извоюва. А България ще бъде истин-

ски свободна, когато всеки един от
нас се чувства свободен”.  Той е чо-
векът, който пръв нарече Бойко Бо-
рисов “позор за България” и в нача-
лото на 2012 г. върна ордена си “Ста-
ра планина I ст. с мечове” в знак на
протест срещу него. Марин и днес
следи активно случващото се у нас и
по света. ДУМА се гордее, че той е
сред приятелите на вестника.

Честит юбилей на ген. Марин! Да
е жив и здрав още дълги години, за да
дава кураж и пример на всички ни
какво значи доблест!

ДУМА

Честит 80-годишен юбилей на

ген. АНГЕЛ МАРИН

от лятото на 2020 г., на които
протестиращи искаха оставката
му. Според него недоволството
е ръководено от “един от най-
богатите българи” Васил Бож-
ков, който е обвиняем по 19
престъпления и се укрива в
Дубай. Това се доказвало от
направени записи.

Премиерът Кирил Петков
също е упоменат - с искането на
оставката на Гешев той бил на-
рушил принципа на разделение-
то на властите. Това било опит
за оказване на политическо вли-
яние върху независимостта на
съдебната власт. Главният про-
курор атакува със същите обви-
нения вътрешния министър Бой-
ко Рашков и правосъдния На-

прецедентно”, за първи път след
1989 г., е разследвала, а след това
предала на съд министър (Нено
Димов - на околната среда), за-
местника му, депутати, кметове
и други длъжностни лица за ко-
рупция. И предишни прокурори
са разследвали министри за ко-
рупция, като дори има и осъде-
ни, хвали се той. Гешев подчер-
тава, че е повдигнал обвинение
на “известни олигарси”, “счита-
ни от обществото за недосегае-
ми за правоохранителните орга-
ни” - на Божков, банкера Цветан
Василев, братята Пламен и Ата-
нас Бобокови, Миню Стайков,
Евгения и Николай Баневи, Ма-
ринела и Ветко Арабаджиеви.
Пропуснал е обаче да отбележи,

че някои вече осъдиха прокура-
турата за действията й. Освен
това нито едно от делата не е
приключило с присъда, дори на
първа инстанция.

Като успех в работата на
прокуратурата Гешев отчита
изгонените руски шпиони, как-
то и  разбитата шпионска група
в Министерството на отбрана-
та. Главният прокурор посочва
като свой плюс преустановява-
нето на редица обществени яв-
ления, характерни за последни-
те 30 години, като телефонните
измами и се хвали с понижена
битова престъпност. Твърди, че
“продължава трайната тенден-
ция за много висок дял на осъ-
дителните присъди - 97% от

всички внесени дела”. Това е
“впечатляващ резултат както в
регионален, така и в европейски
мащаб”, пише Гешев. Той опре-
деля като “безпрецедентен по-
литически натиск” решението на
Комисията по конституционни
и правни въпроси в 45-то На-
родно събрание за закриването
на специализираните съдилища
и прокуратури. Напомня, че по
този повод е имало протести на
магистрати в цялата страна.

Гешев не пропуска да нато-
пи шефа на ГДБОП Калин Сто-
янов, че е оказвал натиск върху
трима прокурори при разслед-
ването на аферата с източените
милиони за строителството на
магистрала “Хемус”.

В края на писмото си глав-
ният прокурор отправя молба
за “спешни действия” до лица-
та, на които е изпратил писмо-
то, в рамките на техните ком-
петентности.

“Смятам, че поведението,
както моето, така и на управля-
ващата коалиция и на служеб-
ните министри, които настояват
главният прокурор да носи сво-
ята отговорност за неизпълне-
нието на закона и даже в някои
случаи за неговото нарушение,
не е политически натиск, а на-
против - изпълнение на право-
мощията в съответствие с кон-
ституцията и законите”, комен-
тира министърът на правосъди-
ето Надежда Йорданова.

Гешев се оплака на Брюксел,
че искат да го отстранят
В писмо до редица евроинституции главният прокурор твърди,
че новата власт се опитва да влияе политически на съдебната система

От “недопустим натиск” се е
ожалил главният прокурор Иван
Гешев пред редица международ-
ни органи и политици. На 21
декември той е изпратил писмо
от над 30 страници до председа-
телите на ЕП и ЕК, еврокомиса-
ри, председатели на парламен-
тарни групи в Европарламента и
посолства, сред които тези на
САЩ, Великобритания, Фран-
ция, Германия. Документът бе
оповестен от Николай Хаджиге-
нов и Арман Бабикян, които го
определиха като скандален и
опозоряващ България.

Гешев пространно описва
опитите да бъде свален от по-
ста, като започва с протестите

дежда Йорданова. Той определя
като неверни твърденията, че
“Планът за възстановяване е
обвързан с персонално отстра-
няване на заемащия поста гла-
вен прокурор”.

Силно възмущение Гешев
проявява заради проверката от
МВР на юридическата му дип-
лома, както и от оказван натиск
върху “личната му сфера”. По-
водът е разпит на баща му и на
жената, с която живее на се-
мейни начала, по повод образу-
вани проверки срещу него от
страна на МВР, които опреде-
ля като незаконни.

Като свой актив Гешев по-
сочва как прокуратурата “без-

СНИМКА БГНЕС

С полет през Амстердам за Сантиаго де Чили и Пунта Аренас замина втората
и последна група от 11 души български антарктици, съобщи ръководителят
на 30-та юбилейна антарктическа експедиция проф. Христо Пимпирев. Групата
е съставена предимно от учени, които ще работят по седем научни проекта



w
w

w
d
u
m

a
b
g

ИКОНОМИКА
2022

ПОНЕДЕЛНИК

10 ЯНУАРИ4

Държавният газов до-
ставчик “Булгаргаз” бе
обвинен от министрите
на енергетиката и на
финансите, че е изнасял
евтин газ от хранилище-
то в Чирен и го продавал
на газовите борси.

По време на заседа-
нието на парламентарни-
те комисии по енергети-
ка и финанси миналата
седмица, посветено на
помощите за бизнеса за-
ради скъпите ток и газ,
финансовият министър

Целият трафик от бъдещия скоростен път  Русе-
Велико Търново ще трябва да бъде вкаран в ленти
до Габрово и оттам да влезе в тунел с ширина 7
метра. Ето това заварих в регионалното министер-
ство. Стремежът ми е, ако не построим за целия
мандат тунела, поне да оставя готов технически
проект за път и съоръжение с нормални размери,
способни да поемат трафика. Това каза в предаване-
то “Тази неделя” по БТВ вицепремиерът и региона-
лен министър Гроздан Караджов.

Той обясни, че от 2013 г. се изгражда обход на
Габрово с намерение трафикът да се вкара в бъде-

От днес започва по-
даването на декларации-
те за доходите на физи-
ческите лица по електро-
нен път, по пощата и в
офисите на приходната
агенция, съобщават от
НАП.

В началото на март,
след подаването на дан-
ните от работодатели и
платци на хонорари, ще
бъде пусната и предва-
рително попълнена дек-
ларация за доходите, ко-
ято се подава с ПИК или
електронен подпис през
Портала за електронни
услуги на НАП. В нея ще
бъдат вписани автоматич-
но данни за получени
през 2021 г. доходи от
трудови правоотноше-
ния, граждански догово-
ри и хонорари, доходи от
наем за имоти, чиито
наематели са юридичес-
ки лица и други.

Срокът за ползване на
5-процентова отстъпка
за ранно деклариране и
плащане е 31 март, а

Подаваме данъчни
декларации от днес

„Булгаргаз” отрича да е изнасял
евтин газ от Чирен

Асен Василев заяви, че
се извършва проверка
защо “Булгаргаз” черпи
газ от Чирен на по-ниски
цени и ги продава в чуж-
бина, вместо да ги про-
дава на ниски цени в
България и на “Топлофи-
кация София”.

“Разглежда се докол-
ко “Булгаргаз” управля-
ва финансовите си пото-
ци по правилния начин”,
заяви Василев.

Категорично не отго-
варят на истината твърде-

нията, че “Булгаргаз”
ЕАД изнася в Румъния
евтиния газ от хранили-
щето в Чирен, вместо да
предоставя тези количест-
ва на регулирания пазар
в България. В действител-
ност 100% от количест-
вата, съхранени от “Бул-
гаргаз” в ПГХ “Чирен” се
предоставят на регулира-
ния пазар за нуждите на
крайните снабдители (га-
зоразпределителните дру-
жества), на топлофикаци-
онните дружества и на

български индустриални
клиенти.

Спекулациите относ-
но възможността да се
променя графика на до-
бива от ПГХ “Чирен” не
вземат предвид режима
на работа на газохрани-
лището и необходимост-
та от наличието на сво-
боден капацитет за про-
мени в добива, се казва в
официална позиция под-
писана от управата на
газовото дружество, раз-
пространена вчера.

крайният срок за обявя-
ване на доходите и пла-
щане на дължимия данък
тази година е 3 май,
първият работен ден след
30 април, напомнят от
приходната агенция.

Лицата, извършващи
дейност като търговци,
еднолични търговци и
земеделски стопани, из-
брали този ред на обла-
гане, подават деклараци-
ите си от 1 март до 30
юни. Това е срокът, в
който и фирмите трябва
да декларират корпорати-
вен данък, данък върху
разходите, данък върху
приходите на бюджетни-
те предприятия, както и
данък върху дейността от
опериране на кораби.
Срокът за плащане на
тези данъци е 30 юни.

Правят нов проект за тунел под Шипка
щия тунел, но оттогава никой не си е направил тру-
да да създаде готов технически проект. Проведена е
процедура за инженеринг, избрана е фирма, но нито
има осигурено финансиране, нито проектът за туне-
ла става за работа, защото целият трафик ще бъде
вкаран в тунел, който ще е с по една лента за дви-
жение в посока, коментира Караджов. Той припом-
ни, че фирмите изпълнители имат договори за до-
ставка на материали, на техника и озеленяване. Те
са поръчани, но магистрала на е поръчана, каза
вицепремиерът.

Коментар на стр.8

Шефът на КЕВР
готви гладна стачка
Регулаторът
не създава
проблеми,
цените
в енергетиката
идват от общия
пазар на ЕС,
твърди
Иан Иванов

“Комисията за енергийно и
водно регулиране не е инсти-
туцията която създава пробле-
ми в енергетиката, а тя дис-
циплинира целия сектор. Це-
ните идват от общоевропей-
ския енергиен пазар.” Това
трябваше да го обяснят хора-
та, които заемат високи пози-
ции. Това заяви пред БНР
Иван Иванов, председател на
енергийния регулатор.

Минава ми през ума да
обявя гладна стачка, докато не
ми намерят наследник. Готов
съм да заведа дело за клевета,
коментира Иван Иванов

“22 години никой не е от-
правял обвинение, че КЕВР
саботира правителството. Не-
щата, които бяха казани, могат
да се дължат или на ниско ниво
на информираност, или на ви-
соко ниво на некомпетентност
в материята. Но това не може
да бъде оправдание на българ-
ския премиер-  когато не е не-
компетентен, би трябвало да

Иван Иванов

потърси съвет и да бъде по-
сдържан в изказванията си.

Според него лозунгът ну-
лева толерантност към коруп-
цията, но трябва да бъде при-
дружен и от друг - нулева то-
лерантност към некомпетент-
ността. “Готов съда заведа
дело за клевета”, заяви предсе-
дателят на КЕВР.

Той обясни досегашното си
мълчание по темата с факта, че
е бил стъписан от абсрудните
твърдения по адрес на комиси-
ята. КЕВР обяви решението си
за увеличение на цената на
тока от 1 януари в първия ден
от встъпване в длъжност на
новото правителство. Цените
бяха замразени за три месеца
с решение на НС.

“Графикът, по който рабо-
ти комисията, е твърдо и зако-
ново регламентиран. Има ми-
нимални срокове за обявяване-
то му, срокове за провеждане
на обществени обсъждания,
насрочване на заседания. Ко-
мисията е независим орган и
работата й не зависи от дати-
те, на които дадено правител-
ство стъпва в длъжност или
подава оставка”, коментира
Иванов.

Според него правителство-
то е проявило преднамереност
не само за датата на вземане
на решението на КЕВР, но и
спрямо съдържанието му, как-
то и в нежеланието си да се
консултира за въведения “бе-
зумен мораториум върху це-
ните”.

“Ние успяхме с чисто регу-

КЕВР, защото вярвам, че пра-
вителството ще изпълни заяв-
ката да определи нов предсе-
дател на КЕВР до края на яну-
ари. Но аз останах начело на
комисията след изтичането на
мандата, защото законът ме
задължава. Готов съм да заведа
дело за клевета за твърдение-
то, че КЕВР не си върши рабо-
тат и съм тук да защитя пре-
димно хората, които работят в
комисията. За намесата на пра-
вителството в работата на
КЕВР е информирана и Евро-
пейската комисия, откъдето
очаквам да се получи позиция”,
каза още Иван Иванов.

латорни мерки, без нито един
лев от бюджета, да сведем уве-
личението на цената на тока
от 64% на 11,5%. Обясних на
служебния премиер как то
може изобщо да не се усети,
ако се намали ДДС от 20 на
10%”, коментира Иванов. Той
допълни, че това не би ощети-
ло хазната, но вместо това
кабинетът е завил към един
вреден мораториум.

“Многократно премиерът
Петков и неговият най-близък
кръг повтаряха, че за всяко
решение трябва да се направи
подробен анализ. Моратори-
умът нанася тежка вреда - тези

три месеца цените са замразе-
ни, но фактически те нараст-
ват и това е неизбежно. Тази
цена трябва да се плати в по-
следствие от българските по-
требители”, каза още Иванов.

Според него мораториумът
е разделил различните потре-
бители, лишавайки една част от
тях от компенсации. За потре-
бителите на газ още няма раз-
писани правила за компенса-
ции, а хората, които са на
дърва и пелети, ще продължат
да ги купуват на многократно
завишени цени.

“Аз съм в процес на съби-
ране на личните си вещи от

СНИМКА БГНЕС
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Цялостният пакет помощи
за бизнеса е в размер на мили-
ард и половина, стана ясно от
думите на премиера Кирил
Петков пред журналисти в
парламента.

“Едно от нещата, които
надграждаме, е тези помощи
да започнат от една цена на-
горе - 185 лв. на мегаватчас.
Има големи бизнеси, които са
договорили добри цени за тях-
ното електропотребление, с
една директна субсидия те
отиват почти на нула. За дру-
гите цени, които са над 185
лв. на мегаватчас, имаше мно-
го конструктивен диалог, в
рамките на разумното те ще
бъдат подкрепени от бюдже-
та”, обясни Кирил Петков.

Според премиера за кон-
трол върху цената на тока
трябва да се използва целият
енергиен капацитет в Бълга-
рия. Той посочи, че още не е
довършен ремонтът на ПА-
ВЕЦ “Чаира”, т.е. 800 мегава-

КИРИЛ ПЕТКОВ:

1,5 млрд. лв. е пакетът помощи за бизнеса
та още не са включени в сис-
темата. Успоредно с това
предстои и преглед на всички
договори дали са направени
по правилния начин.

По отношение на цената
на газа Кирил Петков смята,
че има възможности тя да бъде
намалена, като се увеличи
вносът от Азербайджан.

се мисли в посока геотермал-
на енергия.

На въпрос за АЕЦ “Беле-
не” той коментира, че енергий-
ната ни система и всички
български производители на
енергия като обща стратегия
трябва да спазват няколко пра-
вила - да е с най-ниската
възможна цена, да имаме мак-
симална независимост и да сме
в крак с времето - максимално
в посока на зелената енергия.
Според него разговорът не
трябва да е “харесвам “Беле-
не”, не харесвам “Белене”, а
трябва да се направи целият
анализ и да се види кои са най-
евтините цени.

“Аз лично много харесвам
идеята за геотермалите”, по-
сочи Петков и отбеляза, че
минералните води са огромно
богатство за България. “Как-
во по-добро, ако си използва-
ме нашите минерални води, за
да правим българска електро-
енергия”, допълни той.

СНИМКИ БГНЕС

Кирил Петков пред журналисти

“Това автоматично ще даде
този ефект”, подчерта той.

Кирил Петков обясни, че
инфлационният натиск има 2
компонента - от европейската
инфлация, която не можем да
контролираме, и от вътрешна-
та,  която расте заради увели-
чените помощи за бизнеса и
хората. Според него за спра-

вянето с инфлацията трябва с
най-бързи темпове да се уско-
ри инвестиционната политика,
както и да се създаде дефини-
ция за енергийно бедни.

На въпрос за дейността на
КЕВР Петков обясни, че като
регулатор комисията трябва
не само да казва каква ще бъде
цената, а да влезе във всички
дружества, да установи дали
това е най-подходящата цена.

“Цената на газа намалява в
последните 2 седмици, не
може да се гледа само в мина-
ло време, когато се взимат
решения за бъдещето”,
допълни той.

По негови думи е необхо-
димо всички български произ-
водители на енергия да са
максимално независими и да
се върви в посока на зелената
енергия, включително и разви-
тие на ядрената енергетика.
Този тип разговори трябва да
се прави след анализ, но Пет-
ков подчерта, че е нужно да

Отпадат данъкът върху
лихвите и данък „Уикенд”
Доходите на пенсионерите
няма да намалеят, твърди
финансовият министър

Финансовият министър Асен Василев в кулоарите на парламента

“Рамката на проекто-
бюджета е готова, ще
бъде консултирана с
министрите през седми-
цата, а след това ще бъде
представена за обсъжда-
не на социалните парт-
ньори. Два данъка ще
отпаднат - върху лихви-
те и така нареченият
данък “уикенд”, които
само затормозяват фир-
мите. Бюджтетите на
министерствата няма да
се увеличават”.

Това обяви пред БНР
вицепремиерът и финан-
сов министър Асен Ва-
силев. Само отделни
приоритети от коалици-
онното споразумение ще
могат да се заложат вед-
нага, други ще останат
за актуализацията зара-
ди липсата на готовност
да бъдат остойностени,
уточни финансовият ми-
нистър.

Средствата за ком-
пенсиране на пенсиите е
наличен, каза още Васи-
лев. Той подчерта, че в
момента от НОИ има из-
работен механизъм как
всички пенсионери да
бъдат компенсирани
така, че да няма пониже-
ние на общия доход.

“Към момента всич-
ки пенсии са или същи-
те, или по-високи, но

добавката е по-ниска и
затова някои от пенсии-
те са на по-ниски нива.
Финансовият ресурс е
наличен - миналата годи-
на имахме 3 млрд., а за
тази година има заложе-
ни достатъчно средства.
В актуализацията бюд-
жета за ще бъде добавен
текст, който ще позволи
на НОИ да направи
това”, обясни Василев.

Според него държа-
вата е успяла да събере
значително повече при-
ходи през 2021 г. благо-
дарение на работата на
НАП и митниците. През
тази година ще
продължат проверките в
сектори с големи оборо-
ти като строителството.
Вицепремиерът припом-
ни, че НАП ще влиза на
принудителни проверки
само в най-големите
обекти, при които са
установени проблеми,
при по-малки нереднос-
ти фиримте ще бъдат
призовавани сами да ги
отстраняват.

“Разбираме проблема
с доходите в пликове и
затрудненията на бизне-
са да плаща осигуровки
върху пълната заплата.
Затова завишаваме мак-
симално позволения раз-
мер на ваучерите за хра-

на на 200 лв., като тези
пари ще могат да се
ползват и за плащане на
комунални разходи”,
обяви Василев.

“Фирмите, които
продължават да дават
пари под масата, въпре-
ки тези мерки, ще търпят
санкции. В коалицион-
ното споразумение е за-
писано криминализира-
нето на даването и взи-

мането на пари в плик”,
обясни Василев. В мо-
мента максималният ме-
сечен размер на вауче-
рите е 80 лв.

Според него няма да
има увеличение на за-
платите в министерст-
вата чрез увеличаване
на това перо в бюдже-
тите им, възнаграждени-
ята ще растат само от
икономии.

Министър Василев
потвърди, че доста от
щатовете в администра-
цията са празни, но тече
процес по оптимизиране
на дейности през диги-
тализацията и пенсиони-
ране на служителите.
Този рерсурс ще се
ползва за увеличение на
възнагражденията. Из-
ключение ще има само в
сектори с фиксирани

ръстове на заплатите
като образованието,
където действа колекти-
вен трудов догогвор,
както и отделни нива,
обвързани с размера на
средната заплата.

“След поетия курс
към реформи, админист-
рацията вече е намаляла
с 1500 души”, заяви Ва-
силев.

“Разговорът за заба-
вянето на интерконекто-
ра България - Гърция е
отделен от този защо в
страната не е влизал ев-
тиният азерски газ. Той
може да влиза у нас по
алтернативен път -  по
съществуващите тръбо-
проводи. Могат да се
ползват и суапови сдел-
ки. Икономическа поли-
ция проверява защо тази
възможност не е била
използвана досега”, ко-
ментира още Асен Васи-
лев.

Той допълни, че на-
прежението с бизнеса за
компенсациите заради
високите цени на елект-
роенергията е изчистено
и се очаква схемата да
бъде нотифицирана ид-
ната седмица в Брюксел.

Според Василев за
компенсиране на бито-
вите потребители на газ
е осигурен ресурс от
200 млн. лв. с решение в
края на 2021 г. Енергий-
ното министерство ра-
боти и по конкретната
схема за тези компенса-
ции.
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Ситуацията в
Казахстан се успокоява
Днес е ден на траур в бившата съветска република

Нови протести срещу
мина за литий в Сърбия

Иран обещава мъст
за Касим Солеймани

И в Япония отбелязват новата година с потапяне в студена вода. Смята се,
че обичаят пречиства душата, а участниците отправят молитви за здраве през годината

Шестнайсет представите-
ли на силите за сигурност са
били убити при размириците
в Казахстан, предаде ТАСС,
като се позова на пресслуж-
бата на Министерството на
вътрешните работи.

Над 1300 са ранените
полицаи, военни и служители
от Националната гвардия.

Над 5100 души са
задържани за участие в без-
редици. Полицията е
задържала около 300 човека
при опит да напуснат Казах-
стан, съобщи още вътрешно-
то министерство.

Общият размер на щетите
на търговските вериги в Ка-
захстан в резултат на безре-
диците и грабежите възлиза
на повече от 92,3 милиарда
тенге. Това съобщават мест-

ни медии, позовавайки се на
Националната предприемаче-
ска камара. При текущите
обменни курсове тази сума е
приблизително 212 милиона
долара.

“Във връзка с многоброй-
ните човешки жертви в резул-
тат на трагичните събития в
редица региони на страната
президентът на Казахстан
Касим-Жомарт Токаев реши
да обяви 10 януари 2022 г. за
ден на национален траур”,
написа прессекретарят на
президента Берик Уали във
Фейсбук.

“Касим-Жомарт Токаев е
най-висшият служител на
държавата, председател на
Съвета за сигурност. И в
това качество той взема ре-
шенията самостоятелно.

Така беше в трагичните дни
от нападението на бандити-
те срещу Казахстан с цел
подкопаване на конституци-
онния ред”, добави говори-
телят. Той обясни, че е на-
правил това изявление “зара-
ди различните интерпрета-
ции в блогосферата за по-
следните решения и призиви
на държавния глава”.

Междувременно в петък
държавният секретар на
САЩ Антъни Блинкен заяви,
че “един урок от близката
история е, че веднъж влезли в
къщата ти руснаците, поня-
кога им е много трудно да си
тръгнат”. Това предизвика
реакция от руското посолст-
во у нас. “Ако Антъни Блин-
кен толкова обича уроци по
история, нека вземе под вни-

мание следния: Когато в дома
ви влязат американците, по-
някога е много трудно да
останете живи, без да бъдете
ограбени или изнасилени.
Само че за това ни учи не
само най-новата история, а
всички 300 години на амери-
канската държавност. Много
за това ще разкажат индиан-
ците на северноамерикан-
ския континент, корейците,
виетнамците, иракчаните, па-
намците, югославяните, ли-
бийците, сирийците и мнози-
на други нещастници, на ко-
ито не им провърви да видят
у “дома” си тези неканени
гости”, се казва в информа-
цията на посолството в Со-
фия, което цитира Министер-
ството на външните работи
на Русия.

Главнокомандващият на елитните части “Ал кудс” в
състава на иранската революционна гвардия Есмаил Гаани
обяви, че “отмъщението е започнало” и САЩ ще заплатят
скъпо за убийството на Касем Солеймани преди две годи-
ни, съобщава РТ.

Ще подготвим терена за жестоко отмъщение срещу САЩ
отвътре в домовете им, тъй като няма нужда да присъства-
ме като надзиратели навсякъде, заяви Гаани на церемония
в памет на Солеймани в град Машад, в североизточната
част на Иран.

Навсякъде, където е нужно, ще мъстим на американците
с помощта на хора, които са до тях, и в собствените им
домове, без да е необходимо нашето присъствие, закани се
иранският главнокомандващ.

Освен това Гаани посъветва настоящата администрация
на Белия дом сама да накаже отговорните за убийството на
Солеймани, без да чака да го направят “децата на фронта
на съпротивата”.

В продължение на един час граждани блокираха магистра-
лата на изхода от сръбската столица Белград в събота. Един-
ствените коли, които се пропускаха, бяха тези на Бърза по-
мощ.

Точно в 13.00 часа местно време протестиращите блоки-
раха магистрала. Те се обявяват срещу дейността на рудодо-
бивната компания “Рио Тинто”.

През декември в Сърбия десетки хиляди организираха
блокади на пътища и мостове в над 50 града в страната с
искане за незабавно спиране на работата на международната
англо-австралийска рудодобивна компания “Рио Тинто” заин-
тересована за експлоатация на литий в Западна Сърбия, при-
помня БГНЕС. Те поискаха да се отхвърлят промените в
закона за експроприацията, даващи възможност на държавата
по бърза процедура да отнема частни имоти от собственици-
те им срещу заплащане, ако това е необходимо за проекти от
обществен интерес. Протестиращите заподозряха, че става
дума за лобистки закон в полза на “Рио Тинто”.

Стотици се събраха пред
централата на
Демократическата партия
в Албания в събота, а някои
дори се опитаха да нахлуят вътре.
Размириците са резултат от
вътрешната борба между бившия
премиер и президент Сали Бериша
и настоящия партиен лидер
Лулзим Баша, който според
Бериша е “заложник” на премиера
Еди Рама от Социалистическата
партия

Учениците в Гърция
тръгват на училище

Нов здравен протокол за вли-

зане в клас поставя на изпитание

ученици и родители в Гърция. За-

нятията започват в понеделник

присъствено с масово тестване на

децата. С три отрицателни тес-

та на седмица се допускат учащи-

те в клас. При заразен ученик

тестват всеки ден целия клас.

Пиратската партия
преизбра лидера си

Чешкият вицепремиер и ми-

нистър на регионалното развитие

Иван Бартош беше преизбран за

председател на Пиратската пар-

тия, съобщиха от пресцентъра на

формацията. Тя е част от прави-

телствената коалиция. Състои се

от пет либерални партии и дви-

жения.

Задържаха мъж
за убийството на
президента на Хаити

Доминиканската полиция

задържа Родолф Жаар, един от

основните заподозрени за убийст-

вото на хаитянския президент Жо-

венел Моиз. Арестът е станал на

8 януари по искане на американски-

те власти. Припомняме, че в Ха-

ити бяха задържани повече от 40

души, включително 18 колумбийци,

петима граждани на САЩ и чети-

рима полицаи, двама бодигарда и

предполагаемият организатор на

престъплението, лекарят и пастор

Еманюел Санон.

Най-малко 7 загинаха
при инцидент в езеро

Голям скален фрагмент се

откъснал от каньон и паднал върху

три лодки, които пътували по езе-

рото Фурнас, туристически район

на Минас Жерайс в Бразилия, съоб-

щава “Дойче Веле”. Най-малко се-

дем души са загиналите, повече от

30 са ранени, а други трима са в

неизвестност. Водолази спряха

търсенето през нощта от съобра-

жения за сигурност, но други спа-

сители продължават да работят

на обекта.
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“Добре дошли в Баринас, люлка на революцията”, гласи транспарант в родния щат на Уго Чавес във Венецуела.
Вчера там се проведоха избори за губернатор, след като предишните бяха анулирани от Върховния съд на страната

Северният китайски град
Тиендзин посъветва днес сво-
ите близо 14 милиона души
да останат вкъщи, докато про-
веждт масови ковид-тестове
след поредица от заразявания
наскоро, включително два
случая, причинени от щама
омикрон, съобщиха медиите
в Китай.

Тиендзин се очертава като
нова рискова зона, след като
през последните няколко дни
там бяха регистрирани над 20
нови случая, повечето от кои-
то внесени от чужбина,
твърди Националната здравна
комисия. Те включват най-
малко два случая на варианта
на омикрон, както и 15 инфек-
ции сред ученици от начални
и средни училища.

Вариантът Омикрон може
да е резултат от еволюцията
на коронавируса при мишки,
при които е развил голям
брой мутации, съгласно про-
учване, проведено от изсле-
дователи на Китайската ака-
демия на науките в края на
декември 2021 г. Фактът, че
въпросният вариант на коро-
навируса се прехвърля на
плъхове и мишки - животни,
които не са били податливи
на други щамове на вируса,
беше потвърден по-рано и от
руски изследователи.

Китай блокира
14 милиона
души заради
КОВИД-19

Турският министър на отбраната
Хулуси Акар заяви, че Турция ще из-
корени тероризма до корен, добавяй-
ки, че страната не се интересува от
териториите на други държави.

Турция влезе в новата година с
повишена мотивация, подчерта Акар и
добави, че страната е възприела мето-
да за унищожаването на тероризма още
в корена му в съответствие с новата
концепция за сигурност. По думите му
териториалната цялост и суверените-

Колумбийската слу-
жба за борба с наркот-
рафика задържа един тон
кокаин, който е бил
предназначен за Бълга-
рия.

Наркотикът е открит
при рутинна проверка
на пристанището в Буе-
навентура. Кокаинът е
бил укрит в контейнер,
който е превозвал коже-

Турция: Не се интересуваме
от чужди територии

Колумбия задържа един тон
кокаин, подготвен за България

ран в пластмасови фо-
лиа. Според предвари-
телното разследване ко-
каинът е бил предназна-
чен за западния пазар.
От България той е тряб-
вало да бъде пласиран в
Италия, Франция и Гер-
мания. Стойността на
наркотика на черния па-
зар може да достигне до
75 млн. долара.

та на други държави не привличат вни-
манието на Анкара.

Говорейки за отношенията между
Турция и Гърция, Акар каза, че “наши-
те гръцки съседи продължават своите
провокации и нарушения. Гръцките ни
колеги игнорират фактите и неспра-
ведливостите, но ние сме прави и сле-
дователно сме силни”. По думите му
Гърция продължава да нарушава пра-
вата на Турция в териториалните води
на Егейско море.

ни дрехи. Контейнерът
е трябвало да бъде нато-
варен на кораб от при-
станището в града. Край-
ната дестинация на ко-
раба е била България,
уточниха от службата за
борба с наркотрафика и
поясниха, че кокаинът е
открит с помощта на
специално обучени ку-
чета. Той е бил пакети-

Русия отхвърля
отстъпки пред САЩ
Вашингтон обмисля нови санкции срещу Москва

Русия отхвърли в неделя каквато и
да е отстъпка по време на преговори-
те със САЩ за широкообхватно ново
споразумение за сигурност със Запа-
да. “Разочаровани сме от сигналите,
идващи през последните няколко дни
от Вашингтон, но също и от Брюксел”,
заяви зам.-външният министър Сергей
Рябков пред руски медии. Именно той
ще оглавява руската делегация на за-
почващите в понеделник преговори със
САЩ. “Няма да се съгласим на никак-
ва отстъпка. Това е напълно изключе-
но”, каза Рябков.

Русия настоява за договори, които
предвиждат изтегляне на нападателни-
те въоръжения на САЩ покрай грани-
ците й, изтегляне на собствените и
натовските въоръжения на безопасно
разстояние по границата Русия-НАТО
и отказ от разширяването на НАТО на
Изток с Украйна, Грузия и други стра-
ни от бившия СССР.

Съединените щати не разглеждат
въпроса за намаляване на броя на вой-
ските в Европа преди преговорите
между Руската федерация и САЩ за
гаранции за сигурност. Това съобщи в

събота говорителят на Пентагона
Джон Кърби на страницата си в Ту-
итър, коментирайки по-рано публику-
ван материал по телевизия ЕнБиСи.

“Мога да кажа недвусмислено, че
не обмисляме намаляване на броя на
войските в Европа или промяна на по-
зицията по този въпрос”, каза Кърби в
изявление.

За днес в Женева са планирани
преговори между Руската федерация и
САЩ за гаранции за сигурност. Освен
това на 12 януари ще се проведе засе-
дание на Съвета Русия-НАТО, а на 13

януари ще се проведат разговори меж-
ду представители на Руската федера-
ция и ОССЕ.

Вашингтон може да включи Русия
към Иран, Северна Корея, Куба и
Сирия в списъка на страните, които
попадат под най-строгите експортни
ограничения, съобщиха Асошиейтед
прес и Блумбърг. По-рано Ню Йорк
Таймс публикува статия, в която се
твърди, че новите антируски санкции
може да съдържат експортни ограни-
чения за доставка на потребителски
стоки за страната. В момента се при-
лагат строги ограничения за износ за
Иран, Северна Корея, Куба и Сирия.

Според двете агенции, които се
позовават на висши служители,
списъкът с подобни санкции може да
варира от авиационни продукти и ин-
струменти до игрови конзоли, телеви-
зори и смартфони. Според Блумбърг
Белият дом може да използва техноло-
гичното предимство на САЩ, за да
нанесе удар по военния и гражданския
сектор на Русия в случай на т. нар.
инвазия в Украйна. В същото време
източникът на агенцията отбеляза, че
все още не са взети конкретни реше-
ния по този въпрос.
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1863 - ОТКРИТО Е ПЪРВОТО МЕТРО В СВЕТА

- ЛОНДОНСКОТО. На
тази дата то реално за-
почва да функционира.
Предния ден - 9 януари
1863 г., малка композиция,
теглена от парен локомо-
тив, извършва историчес-
ко пътешествие от гара
“Падингтън” до “Фарингдън”. Трасето от 5,5 км е
изминато за 150 минути. Общата дължина на
метрополитена е 408 км, линиите са 11. Годишно
метрото превозва над 1,1 млрд. пътници.

1883 - РАЖДА СЕ АЛЕКСЕЙ НИКОЛАЕВИЧ
ТОЛСТОЙ, РУСКИ ПИСАТЕЛ, АКАДЕМИК (УМИ-
РА 1945 Г.). Най-известен е с фан-
тастичните си произведения “Аели-
та” (1923, за пътешествие до Марс),
“Хиперболоидът на инженер Гарин”
(1927, за изобретението на нещо
като лазер) и с адаптацията по
“Приключенията на Пинокио” на
Карло Колоди “Златното ключе или
приключенията на Буратино”. Пише
и историческата трилогия “Ходене по мъките”.

1904 - ИЗЛИЗА БР. 1 НА В. “БЪЛГАРАН”. Създа-
ден е от македонските революцио-
нери Христо Стилянов и Александър
Кипров. Първите два броя са изцяло
в стихове. От 1 до 3 брой Александър
Божинов участва с карикатури, а
постепенно става единствен редак-
тор. Редакционни дни на “Българан”
са четвъртъците или петъците, а
вестникът излизал в неделя. Добива
популярност и успява да се издържа сам без допълни-
телни субсидии. Всяка година се издавал “Календар
“Българан”, който представлявал сборник от кари-
катури и литературни произведения.

1944 - НАЙ-ГОЛЯМАТА БОМБАРДИРОВКА НАД
СОФИЯ ОТ АНГЛО-АМЕРИКАНСКАТА АВИАЦИЯ
през Втората све-
товна война. Градът
е нападнат от 180
бомбардировача, ох-
ранявани от 100 из-
требителя. Срещу
тях са хвърлени едва
39 изтребителя. Бъл-
гарските ВВС губят
един самолет, а са свалени 18 съюзнически самоле-
та - според официалното комюнике на Министер-
ството на войната. Над града са хвърлени 1784
бомби. Убити са 750 души, ранени са 710, разрушени
са 93 държавни и 3211 частни сгради, включително
е засегнат Народният театър “Иван Вазов”.

1994 - В БРЮКСЕЛ Е ПРИЕТА ПРОГРАМАТА
НА НАТО “ПАРТНЬОРСТВО ЗА МИР”. С нея
държавните ръково-
дители на 16-те
страни членки на
НАТО отправят по-
кана към държавите
от Източния блок,
както и към тези от
бившия СССР, да пре-
говарят за индивиду-
ални споразумения за сигурност. Първата страна,
подписала “Партньорство за мир”, е Литва - на 27
януари 1994 г. България подписва програмата на 14
февруари 1994 г. Членството приключва на 29 март
2004 г., когато България става член на НАТО.

1997 - ПРЕЗИДЕНТЪТ ЖЕЛЮ ЖЕЛЕВ ОТКАЗВА
ДА ДАДЕ МАНДАТ НА БСП ЗА СЪСТАВЯНЕ НА
НОВО ПРАВИТЕЛСТВО, макар че е задължен по
конституция. Опози-
цията начело със СДС
обявява начало на на-
ционална политичес-
ка стачка, призовава
към гражданско не-
подчинение и органи-
зира протестно ше-
ствие срещу Народ-
ното събрание. То
завършва с обкръжаване на сградата и с опит за
погром и палеж.

Писмо до чужбина
От стр. 1

В държавата на ГЕРБ
проблеми се решаваха по
телефона - с обаждане
или с есемес. Обикнове-
но до Баце. Примери не е
нужно да се дават, знаем
някои от най-знаковите
му намеси. Близките му
хора са свикнали друг да
им решава драмите. Е,
някои от тях тепърва ще
се сблъскат с реалността,
защото са привикнали да
имат особен статут - на
недосегаеми. Боли да пад-
неш от високо, сигурно е
доста неприятно рязко да
станеш “обикновен чо-
век” и да не си всесилен,
да няма кой да ти пази
завет от политическите
бури и исканията за отст-
раняването ти. Затова
Гешев сега го боли.

Смешно е обаче да се
жали от политически на-
тиск точно сега. Или зави-
си кой точно се меси в
делата му? Гешев не от
вчера е в тази сфера, и то
на ръководен пост. Само
че не се жалеше от Цве-
тан Цветанов, нито от
Бойко Борисов или от
някой гербаджийски ми-
нистър. Нима те или тех-
ни вестоносци никога не
са му давали съвети, не са
се обаждали, не са писали
есемеси и никога, ама ни-
кога, не са правили поли-
тически изказвания със
“съвети” какво точно да се
случва по знакови дела и
разследвания?

Гешев пише до чужби-
на... Звучи като чудно за-
главие на памфлет. Смеш-
но е само по себе си.
Обаче е и хубаво, защото
е знак, че се задава края
на Гешевщината. А Гешев-

щината бе част от криво-
разбрания управленски
стил на ГЕРБ, от който
всички ние не само се
уморихме, а и изстрадах-
ме достатъчно. Краят на
всичко това обаче не се
изчерпва в отстраняване-

то на Гешев или някой
друг Каскет, Ланец или
от сорта. Важно е да не
се допуска новите управ-
ляващи да действат на ста-
рия принцип и да си на-
мерят нов Гешев. Защото
всички ние се нуждаем от

истинско държавно обви-
нение, лишено от прист-
растия, но “въоръжено”
с воля да разследва и на-
казва истинските пре-
стъпници, без значение
колко силни са били вче-
ра или днес.

Брадясали идеи
Евгени ГАВРИЛОВ

За проходите на Шип-
ка и Петрохан се заговаря
обикновено през зимата,
когато тези две основни
връзки между Северна и
Южна България стават
жертва на лошото време.
Затова и темата за изграж-
дането на тунели там
продължава да бъде акту-
ална повече от сто годи-
ни. Хрониките показват,
че за пробив под Петро-
хан се говори от 1916 г.

Все пак най-брадяса-
лият инфраструктурен
проект в българската ис-

тория, който има вече
126-годишна давност, е
прокопаването на тунела
под Шипка. Той стана
повод това лято за увол-
нението на предишното
ръководство на пътната
агенция. Служебната ре-
гионална министърка Ви-
олета Комитова отстрани
предишното ръководство
на АПИ, назначено от са-
мата нея, точно в момен-
та, в който то прие докла-
да на оценителната коми-
сия и изглеждаше, че все-
ки момент договорът за
тунела ще бъде подписан.
И слава Богу, че това не
е станало.

Най-големият едини-
чен строителен обект, кой-
то в момента е с избран
изпълнител - тунелът под
Шипка, ще бъде върнат на
първа фаза: проектиране.
Това съобщи изненадващо
новият строителен ми-
нистър Гроздан Караджов.

Изказването му дойде
само ден, след като сами-

ят той официално обяви
на първата си пресконфе-
ренция как се е изненадал
от факта, че тунелът ще
бъде само с по една лента
в посока. И вчера пред
БТВ министърът нагледно
показа, че при сегашния
проект и при изграждане-
то на скоростен път Русе-
Бяла тапата просто ще
бъде преместена в подно-
жието на Стара планина,
без да отпушва трафика.

Освен това, при отва-
рянето на офертите през
март миналата година се
оказа, че топ приоритетът
на третия кабинет на Бо-
рисов през новия програ-
мен период - тунелът под
Шипка, ще струва поне 38
млн. лв. по-скъпо спрямо
прогнозната стойност на
агенция “Пътна инфраст-
руктура”.

Отварянето на ценови-
те предложения се забави
с близо година по неясни
причини. То стана в отсъ-
ствието на журналисти.

Преди да бъдат отворени
ценовите оферти, комиси-
ята  обикновено изчита
допуснатите участници
във втория етап на проце-
дурата и обявява оценка-
та на техническите им
предложения. Отказът на
АПИ да предостави пуб-
лично информация ведна-
га тогава породи съмне-
ния, че играта не е честна.

Идеята за изграждане
на тунел под Шипка дълги
години бе съпътствана от
спорове между проектан-
тите. Аргументите на про-
тивниците му са, че съоръ-
жението минава през една
от най-високите точки на
Стара планина и се откло-
нява от пътя Русе - Велико
Търново - Стара Загора -
Маказа, защото най-преки-
ят път за преминаване през
него е през Прохода на ре-
публиката. И докато спо-
ровете не отшумят, идеите
за тунели под Балкана ще
останат само неосъщест-
вена мечта.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Кабинетът освободи бившия
шеф на антикорупционната ко-
мисия (КПКОНПИ) Пламен
Георгиев от поста генерален
консул на България във Вален-
сия. Известният като Пацо Те-
расата първоначално отказа ко-
ментар, но след това превзе
ефира на националните телеви-
зии, за да обвини кабинета в ре-
ваншизъм. Георгиев повтори те-
зата си от време на скандала
около назначаването му за кон-
сул и разкритията за терасата
му - че е атакуван от хора, за-
сегнати от работата му като шеф
на КПКОНПИ. И, както стана
модерно за ГЕРБ, Пламен Геор-
гиев заяви, че ще води дела. За-
щото отзоваването му било по-
литическо решение. Като назна-
чаването му, да добавим само.

“Отзоваването на Пламен
Георгиев закъсня девет месеца.
Той никога не трябваше да бъде
назначаван, не виждам причини
да му се дава трибуна да се жалва
по медиите

Наглостта вече
не е на мода

в България”, написа в социални-
те мрежи Кристиан Вигенин.
Всъщност, позицията на БСП
преди повече от две години от-
ново вади на дневен ред въпро-
са: с какво толкова е важен про-
валеният председател на злоща-
стната КПКОНПИ, че бе ско-
ропостижно скрит във Вален-
сия, а днес има наглостта да
плаши със съд?

Кой е Пламен Георгиев?
Той бе назначен от третото

правителство на Бойко Борисов

за генерален консул във Вален-
сия през август 2019 г. Въпреки
противоречивите данни за по-
знанията му по испански език.
Това предизвика протести сред
българската общност в района,
а тогавашният външен министър
Екатерина Захариева обясни, че
за консулите не е задължително
да знаят езика на приемащата
страна. Пък и Георгиев поел ан-
гажимент да напредне бързо,
останалите качества ги имал.
Днес отзованият консул казва,
че имал две оценки от МВнР за
работата си и “изпълнението
надвишава изискванията”. И
още, че той е юрист, а 90% от
работата в едно консулство е
юридическа. Две години по-
късно, все пак вярваме, че знае
какво означават изрази като
“Hasta la vista” и “basta”*.

Скорострелното заминаване
на Георгиев за Валенсия бе
предшествано от принудително
подаване на оставка като шеф
на КПКОНТИ заради скандал с
негов имот в столичния квар-
тал “Гео Милев”. Антикоруци-
онният шеф бе пропуснал да
декларира тераса от 186 кв.м с
барбекю, сауна и градини на
покрива на своя апартамент на
три етажа. Впоследствие съща-
та тераса била ипотекирана
пред банка. Георгиев и съпру-
гата му придобили апартамент
на стойност 293 274 лева, като
от тях 189 500 лева са от бан-
ков кредит от ПИБ, а останали-
те - от продажба на наследст-
вен апартамент в “Люлин”.
Квадратурата на терасата, вид-
но от станалия публичен нота-
риален акт, е 47,99 кв.м. Геор-
гиев твърдеше, че терасата не е
негова, а е обща част на сграда-
та, поради което не е обект на
индивидуални собственически
права и не подлежи на деклари-
ране. Е, друг е въпросът, че
достъп до покрива имаше само
от жилището на Георгиев.

„Терасната буря”

бе част от скандала “Апарта-
ментгейт”, свързан с придоби-
ване на апартаменти на по-

ниски от пазарните цени от
хора от ръководството на
ГЕРБ - Цветан Цветанов, Цец-
ка Цачева и др.

Иначе кандидатурата на
Пламен Георгиев за шеф на
КПКОНПИ бе посочена лич-
но от Бойко Борисов. Преди
това той е бил зам.-министър
на правосъдието в първия ка-
бинет на ГЕРБ.

По-важното във визитната
му картичка обаче е, че като
прокурор Пламен Георгиев ра-
боти по някои от най-шумните
дела. По негово искане е бил
подслушван покойният шеф на
митниците Ваньо Танов. По
това разследване изтекоха
скандалните записи “Ало, Ва-
ньо”. Пламен Георгиев получи
странна амнезия по тази про-
верка, а и записите изненадва-
що май изчезнаха. Твърди се,
че на тях имало разговор меж-
ду Борисов и Танов, в който
премиерът казва на шефа на
митниците да спре да се зани-
мава с Михаил Михов (Мишо
Бирата), защото го помолил
президентът Георги Първанов.
И Ваньо Танов, и Михаил
Михов вече са покойници...

Пламен Георгиев работи и
по първата проверка за имотно-
то състояние на Цветан Цвета-
нов през 2015 г. Тя бе прекрате-
на. Установено бе, че размина-
ването в доходите е под необ-
ходимия праг тогава от 250 000
лв., за да се пристъпи към кон-
фискация на имущество.

За да допълним картинката,
нека припомним, че когато се
разрази скандалът с терасата,
Пламен Георгиев си взе дълга
отпуска, а след проверката на
НАП подаде оставка и скоро-
стно се върна в спецпрокура-
турата, където прокурорската
колегия светкавично го
прегърна. И още нещо - про-
верката на НАП срещу Пацо
Терасата завърши със същия
резултат като проверките на
самия Пламен Георгиев като
шеф на КПКОНПИ срещу Цве-
тан Цветанов, Владислав Гора-
нов, Делян Пеевски и други...

Hasta la vista*, Пацо!
Един от любимците на Бойко Борисов - Пламен
Георгиев, напуска сцената. Останалите - кога?

Ина МИХАЙЛОВА

КОЛАЖ WWW.GOSPODARI.COM

БНТ търси отговор на въпроса защо бе отзован Пла-
мен Георгиев.

Първо, какво има да се занимава БНТ с този човек?
Второ, БНТ не знае ли колко очевиден е отговорът, че

да го търси?
Трето, БНТ зададе ли някога със същия хъс и в прайм-

тайма въпроса защо бе пратен там Пламен Георгиев?
Четвърто, не е ли по-правилно Националната телеви-

зия, издържана и от моите данъци, да пита защо Проку-
ратурата не търси отговори за Пламен Георгиев?

(Николай Слатински, Фейсбук, 5.01.2022 г.)Скандалната тераса на Пламен Георгиев e в историята. А неговите “случаи”?

Подиграха се на Народното събрание, като вкараха
оставката му (на Пламен Георгиев - б.р.)извънредно,
минути след подаването й, като последна точка преди
ваканцията и я приеха без дебат, за да го скрият отново
от публичност.

Подиграха се на Висшия съдебен съвет, който беше
събран спешно и извънредно, за да го възстанови като
прокурор.

Подиграха се на Министерството на външните рабо-
ти, което го предложи по принуда и абсолютно необосно-
вано за генерален консул във Валенсия, за да го скрият
далеч.

Подиграха се на целия кабинет, който го одобри в
екстремно кратък срок, за да няма време за обсъждане,
пак с цел да го скрият от публичност.

Подиграха се на българската общност в Испания, като
пращат там човек, който няма понятие от дипломатиче-
ска и консулска дейност, само и само да не дразни с
присъствието си в София.

Е, явно е много важен. И кой се подиграва с хора и
институции ли? Има само един, който може да осигури
тази светкавична поредица от абсурди - Бойко Борисов.
Браво за ефективността! Но помнете - трупът е скрит,
но уликите остават!

(Кристиан Вигенин от името на “БСП за България”,
август 2019 г.)

“Аста ла виста”, Пацо!
Вярно е, че Пламен Георги-

ев изобщо не трябваше да зами-
нава консул във Валенсия. Явно
обаче беше важно да бъде скрит
и да бъде потулена не толкова
историята с неговата тераса, а
да бъдат покрити “случаите”, по
които той е работил. Въпроси-
те “ала Пацо” днес са много.

След като кабинетът “бас-
тиса” Пламен Георгиев, дали
той ще се върне на работа в
спецпрокуратурата? “Бастиса-
ни” ли са всички “случаи”, по
които е работил Пламен Геор-
гиев и други като него? Проку-
ратурата ще се занимава ли със
случая “Георгиев” или за нея
няма такъв казус?

Един от любимците на Бой-
ко Борисов е измъкнат изпод
юргана. Защитничката му Ека-
терина Захариева, засегната от
разкритията за ГЕРБ, пита сега
в парламента колко са полити-

ОТ МРЕЖ@ТА

УЛИКИТЕ ОСТАВАТ

ческите назначения сред дипло-
матите. Все едно не знае. Нека
обаче от външно министерство,
наред със статистиката, да ка-
жат и какво са направили лю-
бимците Му зад граница. Колко
пари сме похарчили за тях и
какво сме получили - не под
формата на барбекюта и тера-
си, а като държава и нация.

Иначе, “аста ла виста” за
всички Пацовци и калинки.
Колкото по-скоро - толкова по-
добре. Не само за тези зад гра-
ница, но и тук - по министерст-
ва, агенции, служби, комисии,
общини. Иначе това правител-
ство няма да успее да се
измъкне от капаните, които
моделът на завладяната държа-
ва е заложил навсякъде.

* Hasta la vista - исп., “аста
ла виста” - довиждане, чао,
сбогом; basta - исп., “баста” -
достатъчно, стига
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Навлязохме в 125-та година
на списание “Ново време”,
създадено от Димитър Благоев
през 1897 г. В първите дни на
новата 2022 г. излезе от печат
брой 11-12 за 2021 г. Водещата
тема на броя е “България и БСП
след изборите - по нов път или
напротив?”. Тя е разработена в
статията на Георги Пирински
“Въпросът пред конгреса - раз-
пад или рестарт?”, в анализите
и оценките на Боян Балев и
Борис Попиванов. Публикува-

През есента на 1943 г. София пре-
живява последиците от така наречена-
та символична война, обявена от наше-
то правителство на Англия и САЩ на
13 декември 1941 г. В столицата започ-
ват бомбардировки и техният опусто-
шителен ужас ще продължи няколко
месеца, докато градът бъде разрушен.
В началото софиянци като че ли отказ-
ват да повярват, че всеки път след ад-
ския вой на предупреждението, ще по-
следва неизбежно разрушение. Зати-
шие, изпълнено с тревожно очакване и
страх, се редува с безумие, изпълнено
с разкъсващ шум на сирени, грохот от
прииждащи самолети, свистене на бом-
би, детонации от експлозии и ужася-
ващ шум на противовъздушна отбрана.

Настъпва поредната тишина. Сто-
личани посрещат Нова година, после -
Рождество Христово (по стария кален-
дар). Всички живеят в очакване на след-
ващото въздушно нападение. Нощем
градът тъне в тъмнина, улиците са без-
людни, черна хартия затуля прозорци-
те на сивите жилищни сгради, тук-там
мъждука светлина от запалени свещи.
Сякаш пресни гробове, изкопани да по-
емат нови мъртви тела, зеят зловещо
над човешкия живот. Смразяващо виде-
ние! Предзнаменование за трагедията,
която последва на 10 януари 1944 го-
дина. Небивал бомбен дъжд се изсипва
над София и я превръща в руини.

Децата! Те нямат страх. Те не знаят,
че ужасният вой, който чуват, е предиз-
вестие за бомби, а и бомбите са непонят-
ни за тях. Затова личните ми спомени са

РАЗТРЕВОЖЕНИ
СПОМЕНИ

Град потънал в тъмнина,
улици пусти в нощта
и прозорци на сиви жилищни сгради
покрити с черна хартия -
сякаш пресни ями зеят зловещо
за поредните мъртви тела.

Застрашителна тишина -
предвестие за ново безумие,
безумие на нечия лудост.

Смразяващ вой на сирени
и ужас, и страх, панически вик...

Една майка бяга задъхана,
към скривалище бяга,
прегърнала бебе с едната ръка,
а с другата тегли момиченце
по разбития път
и то тича ли, тича...
И мамина свлечена чанта на китката
удря гръбчето на невръстно дете.
Свистят самолети, свистят...
и бомбен дъжд над човешки живот.

И... пак тишина, тишина...

Тук-там пламват свещи.
Дни на тревожно очакване.
И отново вой на сирени,
и пак майка с децата
на бегом от дома до скривалище...
И адски грохот над София
и оня паметен януари
на четиредесет и четвърта година.

Моят град е в руини.

Спомени, разтревожени спомени.
И онова малко момиченце
преплита крачета по тротоара
до една майка с ужасени очи.

                   2010 г.

125 години списание „НОВО ВРЕМЕ”

Не избледнява споменът
На 10 януари 1944 г. е една от най-тежките бомбардировки над София

Джуни АЛЕКСАНДРОВА

доста размити, но чула неведнъж разка-
зите на майка, знам какво сме преживели.
Тя е пак без баща ми, който е отново
мобилизиран. Този път с две деца, (брат
ми се ражда на 3 май същата година), но
поне е в собствения си дом и може да
разчита на съседи и приятели.

В съзнанието ми е запечатано напрег-
натото й лице, бебето в едната ръка, дру-
гата хванала моята и чантата, свлечена до
китката й, която не спираше да ме побут-
ва по гърба. Бързахме. Аз подтичвах до
нея. Крачетата ми едва я догонваха. Ни-
кой не издаваше звук. Сякаш бяхме оне-
мели. Вървяхме, вървяхме, влязохме
някъде и заслизахме по стълби до поме-
щение с нисък таван, мръсни стени с пре-
плетени големи тръби. Беше задушно.
Хора бяха приседнали на пейки с тор-
бички в скута, безпомощни и уплашени.
Повечето мълчаха. Други се усмихваха
на малчуганите и ги подкачаха. Някои не
помръдваха, сякаш бяха парализирани.
Намираха се и такива, които се пораз-
движваха, за да се вместят идващите. Де-
цата протестираха. Майките им шептяха
нещо, като се мъчеха да ги успокоят. По-
късно разбрах, че това било мазето на
жилищна кооперация близо до нас, на ул.
“Струга”. Майчицата ми с ирония гово-
реше: “Че какво скривалище беше това?
Въобще щеше ли да ни спаси?”.

Майка живее с нас на бегом, ту до

мазето на кооперацията, ту до дома. И
това побутване отзад! По някое време
преместваше чантата в другата си ръка,
като държеше и бебето, а мен ме хваща-
ше здраво и дърпаше ли, дърпаше ръчич-
ката ми. Бомба срива през съседна къща
до основи. Смъртта е близо, но тя няма
право на униние, бездействие и отчая-
ние. “През ума не ми е минавало, че и нас
може да ни сполети това. Бях млада и
всяка опасност съм смятала, че не се
отнася до мен. Ти и брат ти трябваше да
бъдете нахранени, изпрани, подсушени.
За какво да мисля по-напред” - споделя-
ше майка ми.

И въпреки това не може да избледнее
споменът й за един от дните на нападе-
ние. Оставила мен и Веселин на семейни
приятели от съседната къща. Докато па-
зарувала на бул. “Христо Ботев”, майка
чува смразяващия вой на сирените. Ма-
газинът се опразва. Всички бягат. Хуква
и тя. Децата! Стига до триетажната къща,
където ни е оставила. На един дъх изкач-
ва стълбите. Двете тавански стаи са праз-
ни. Панически страх я обзема. Децата?!
Скривалището! Спуща се обратно надо-
лу. Улицата вече пустее. Тича като обе-
зумяла. Краката едва я държат, а сърцето
й сякаш ще изскочи. Децата! С последни
сили дотичва до мазето на кооперацията.
Като ни вижда, изтощена, замаяна, но
успокоена, се отпуща.

ни са словата на на президента
Румен Радев, на председателя на
ПГ “БСП за България” Корне-
лия Нинова и на председателя
на НС Никола Минчев на първо-
то заседание на 47-то Народно
събрание. В раздела “Докумен-
ти” могат да се видят и резулта-
тите от ноемврийските избори
и данните от изборите през по-
следните две десетилетия.

Темата “Предизвикателство-
то демокрация-правосъдие-
справедливост” е откроена в
статия, която проф. Нора Ана-
ниева предаде в редакцията дни
преди да почине. Темата е в
рамките на съвместния проект
на фондациите “Солидарно об-
щество” и “Фридрих Еберт”-
“Демокрация, върховенство на
закона и социална справедли-
вост” и представена в докладите
на Крум Зарков, д-р Дилян На-
чев, д-р Теодор Славеев, Люд-
мила Костова, Велислава Дъре-
ва в онлайн дискусия на 29 но-
ември 2021 г.

В раздела “Въпросите пред
българската левица” са предста-
вени резултатите от три анкети
на “Ново време” с отговори на
Юрий Асланов, Иво Инджов,
Трифон Митев, Петър-Емил
Митев, Крум Зарков, Искра
Баева, Васил Проданов, Андрей
Бунджулов и др.

Много богат е и разделът
“Левицата в Европа”: Предста-
вени са три важни форума на
левите в Европа - Прогресивни-
ят алианс на социалистите и
демократите в ЕП (ПА СиД) на
12.11.2021 г., Глобалният про-
гресивен форум 2021, органи-
зиран от ПА СиД на 17-
19.11.2021 г., Петият европей-
ски форум на левите, зелените и
прогресивните сили от 15 до
27.11.2021 г. Продължават и
съвместните публикации със
списанието “Прогресивният
Пост” на Фондацията за евро-
пейски прогресивни изследва-
ния (FEPS) със статии, вкл. на
проф. Джоузеф Стиглиц.

В рубриките “Глобус”,
“Общество” и “Култура” са
отпечатани статиите на Мару-
ся Любчева “Бъдещето на Чер-
но море”, на Уляна Пачева
“Образованието като условие
за по-добра перспектива на
България” и на проф. Мюмюн
Тахиров “Животът като изку-
ство или ще спаси ли красота-
та света?”. Боян Бойчев пред-
ставя носителите за 2021 г. на
националните награди за лите-
ратура “Христо Смирненски”
и “Валери Петров” Иван
Странджев и Бойко Ламбов-
ски. Със статии на Велиана
Христова и на Нина и Ивайло
Мирчеви са отбелязани 100-го-
дишните юбилеи на доайена на
библиотечното дело у нас Ко-
стадинка Калайджиева и на ху-
дожника Никола Мирчев. В па-
мет на проф. Чавдар Добрев е
статията на чл.-кор. Иван Гра-
нитски. Броят е илюстриран и
с три карикатури на художни-
ка Иван Токаджиев.

В София “Ново време” може
да се купи в книжарница
“Български книжици” (ул. “Ак-
саков” 10), книжарница “Ни-
сим” (бул. “Васил Левски” 59) и
в  “София прес” (ул. “Славян-
ска” 29), както и в редакцията
на “Ново време” - ул. “Позита-
но” 20А, ет.7 (след предвари-
телно обаждане на тел.
0889181010 или заявка на адрес
novovreme2020@gmail.com). Да
се абонирате за “Ново време”
може до 20-о число на месеца в
редакцията на в. “Дума” (ул.
“Позитано” 20А, ет. 7), в
“Български пощи” АД - катало-
жен номер 1519, и в офисите на
“Доби прес” ЕООД - каталожен
номер 528.

През последните години
“Ново време” излиза благода-
рение на безвъзмезния труд на
своите автори и редактори и
на паричните дарения на чле-
нове на редколегията, на чи-
татели и приятели на списа-
нието. Сметката е на “Дума
прес” ЕООД: Банка ДСК -
BG78STSA9300023102922 (за
“Ново време”).
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 Г-жо Христова, какви ще са
предизвикателствата пред София
и столичани през тази година от
гледната точка на опозицията в
Столичната община?

- Те са свързани с обективните
трудности, предизвикани от здравна-
та и енергийна криза от една страна,
и от субективни причини, свързани с
начина, по който столичният град се
управлява. От изключително значение
е Столичният общински съвет, кметът
на София и Столичната община да
съумеят да управляват града така, че
да осигурят нормалното функциони-
ране на системата на градския транс-
порт, на общинското здравеопазване
и образование, почистването на гра-
да, осветлението и гарантиране на
предоставянето на останалите общин-
ски комунални услуги. Кризата не
може да бъде причина да не се при-
еме и изпълнява инвестиционна про-
грама, която да осигури ускорено
разширяване и изграждане на нови
детски градини и ясли, приоритетно
обновяване на уличната мрежа в рай-
оните, изграждане на паркинги и др.
В тази връзка от гледна точка на
опозицията главното предизвикател-
ство е СОС да приеме бюджет с ясни
приоритети, обоснована и изпълни-
ма капиталова програма. Не по-мал-
ко предизвикателство и как ще се
харчат парите от този бюджет. Глав-
ната роля на опозицията в СОС е да
не позволи да се пилеят парите на
софиянци, да гарантира ефективно
управление на общинската собстве-
ност и дружества, както и да не поз-
волява да продължава срамната прак-
тика на “ремонт на ремонта”, която
в последните години се превърна в
“запазена” марка на столицата.

 Една от най-горещите теми
е финансовото състояние на общин-
ските дружества и оцеляването на
някои от тях. Вече няколко пъти
кметът Йорданка Фандъкова обя-
ви, че общината не може да се
справи със стабилизирането им.
Какво е бъдещето на “Топлофика-
ция” и на “Столичен автотранс-
порт”? Предвид КОВИД-кризата
очакват ли се неприятни изненади
във финансовото състояние на об-
щинските лечебни заведения?

- Действително “Топлофикация-
София” и общинските транспортни
оператори през последните месеци са
поставени пред големи финансови
трудности. Непрекъснато увеличава-
щите се цени на природния газ и на
електрическата енергия, както и пан-
демията, от една страна, а от друга
страна - регулираните цени на пар-
ното и цената на билетите, отварят
голяма финансова ножица между раз-
ходите и приходите. Като  прибавим
и проблеми в управлението им, кар-
тината става особено тревожна. През
изминалата година СОС няколко пъти
гласува и пренасочва допълнителни
средства от общинския бюджет към
транспортните оператори. Необходи-
ма е спешна помощ и компенсации

МИЛКА ХРИСТОВА:

Парите на софиянци се
харчат „на парче” без ефект

МИЛКА ХРИСТОВА e родена на 5 октомври 1957 г. Завършила е
право, магистър е по управление на стопанските дейности. Общин-
ски съветник от БСП и заместник-председател на Столичния
общински съвет. Заместник-председател е и на постоянната Коми-
сия по здравеопазване и социална политика и член на постоянната
Комисия по стопанска политика и общинска собственост към СОС.

Необходима е спешна помощ и компенсации от държавата, за да се запазят поносими
цени на парното и на билета за пътуване, казва общинският съветник от БСП в София

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

от държавата, за да се запазят соци-
ално-поносими цени на парното и
билета за пътуване в столицата. СОС
избра преговорен екип за разговори
с представители на ресорните мини-
стерства и се надявам на положите-
лен за софиянци резултат.

През изминалата година въпреки
КОВИД-кризата, общинските лечеб-
ни заведения успяха да изпълняват
своята дейност в резултат на самоот-
вержения труд на здравните кадри в
тях, за което им дължим огромна
благодарност. Разбира се не можем
да пренебрегнем и допълнителните
средства, които бяха осигурени за
общинското здравеопазване от
държавата и Столичната община.
Надявам се, че тази помощ ще бъде
осигурена и за настоящата година.

 Предстои приемането на бю-
джета на Столичната община за
2022 г. Да очакваме ли отново ре-
кордни суми, с които администра-
цията обича да се хвали, но които
не подобряват съществено живота
на столичани?

- За съжаление и тази година из-
готвянето на общинския бюджет
върви по наложената по времето на
управлението на ГЕРБ обичайна и
вредна процедура. Въпреки постоян-
ните ни искания, до настоящия мо-
мент не ни се предоставя никаква
информация за планираните за 2022 г.
приходи и разходи. Такава ще полу-
чим най-вероятно, когато бюджетът
вече е готов. По тази схема на дейст-
вие Столичният общински съвет е в
ролята на “валидатор”, а не на осно-

вен орган на местното самоуправле-
ние, който чрез бюджета осигурява
реализацията на местните си полити-
ки. Парите на софиянци се разходват
“на парче”, без да се постигне оконча-
телно решаване на нито един от хро-
ничните проблеми - нагледен пример
за това е недостигът на места в дет-
ските градини и ясли. Провежданата
бюджетна политика при модела
“Фандъкова” се характеризира с из-
ключителна централизация на разход-
ването на бюджетните средства и
пълна финансова зависимост на райо-
ните от общината. Липсва гарантира-
на възможност за реално участие на
гражданите, при определяне приори-
тетите на разходването на бюджетни-
те средства, особено по отношение на
обектите, които се включват в инвес-
тиционната програма. По традиция
обаче в близките дни ни предстои да
станем свидетели на “напоителни”
хвалби и обещания от кмета Фандъко-
ва и нейните заместници за рекордно
голям общински бюджет за 2022 г.,
който ще бъде приет и какво голямо
строителство на общински обекти
предстои да се реализира. Не е тайна,
че през всички години от управлени-
ето на София от ГЕРБ е налице трай-
на тенденция на неизпълнение на об-
щинските бюджети в порядъка на око-
ло 250 млн. лв. годишно в частта за
капиталови разходи, в това число и
при усвояването на европейски сред-
ства, да не говорим пък за качеството
на реализираното строителство. Зад
това неизпълнение се крият недопус-
тимо пропуснати възможности за по-

добряване качеството на живот на
столичани.

По традиция групата на БСП ще
излезе с позиция по общински бюд-
жет, както и ще внесе свои предложе-
ния в него, които ще бъдат свързани
с увеличение на приходите в резул-
тат на по-добро управление на об-
щинската собственост, както и за
увеличаване на финансовите средст-
ва предвидени за образование, здра-
веопазване, социални услуги, спорт
и най-вече за подобряване на транс-
портната и социална инфраструкту-
ра на районите, в които живеят сто-
личани, които с данъците си гаранти-
рат изпълнението на приходната част
на общинския бюджет. За целта ще
продължим да настояваме за децент-
рализация на капиталовата програма,
като 20% от средствата от нея бъдат
предоставени директно на съответ-
ните райони в столицата.

 Вие следите изкъсо опити през
Столичния общински съвет да ми-
нат доклади, които на пръв поглед
уреждат не много съществени
въпроси и отношения, но често
рискуват да ощетят общината.
Преди няколко седмици осуетихте
точно такива опити. Докога ще
продължава тази практика?

- За съжаление, почти няма сесия
на СОС, на която да не бъдат внасяни
доклади, най-вече такива свързани с
разпоредителни действия с обекти -
общинска собственост, в които пред-
лаганите цени или условия, при които
да се реализират тези действия, да не
са в ущърб на общинския бюджет. В
някои случаи цените на общинските
имоти са силно занижени, в други
случаи предлаганите условия, са край-
но неизгодни за общината. Подобен
подход опозицията в лицето на БСП
в СОС се е стараела да не допуска,
защото той пряко засяга интересите
на столичани, а понякога си позволя-
вам на сесии да кажа, макар и на шега,
че обижда интелигентността на об-
щинските съветници. Действително на
последната сесия на СОС през декем-
ври успях да спра два такива доклада,
като те не събраха нужното мнозин-
ство. Но в интерес на истината тряб-
ва да призная, че често аргументите
ми не се опровергават, а срещат мълча-
ливата “гилотина” на мнозинството на
ГЕРБ, което гласува такива доклади.
Тази практика ще продължава дотога-
ва, докато не се промени управлява-
щото мнозинство и най-вече, когато
към нея се създаде обществена непри-
миримост.

 Какво според вас трябва да
свърши администрацията спешно
през първите седмици и месеци на
годината?

- През първите седмици и месеци
на настоящата градина администра-
цията трябва да обърне особено вни-
мание и да осигури безпрепятствена-
та работа на общинското здравеопаз-
ване, като подпомага пряко общин-
ските лечебни завадения, предвид
новата задаваща се КОВИД-вълна на
епидемията, както и да осигури и
гарантира предоставянето на кому-
налните услуги - парното, транспор-
та, зимното почистване на уличната
мрежа и други.
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Премиера и общо 14 заглавия за възрастни и деца са в афиша за януари

Плевенският театър
започва с „Вражалец”

Драматично-кукленият театър
“Иван Радоев” в Плевен предлага пре-
миера и общо 14 заглавия в афиша си
за януари. Десет от постановките са
за възрастни, а четири - за деца, съоб-
щава БТА.

След като трупата изпрати 2021 г. с
премиерата на “Хамлет” от Шекспир,
още в първия месец на новата година
отново предлага премиера - “Минало
несвършено”. Първото показване пред
публика ще бъде на 28 януари от 19 ч.
в камерната зала “Пан Бурянин”. След
това са заложени на голямата сцена
двете най-актуални постановки на те-
атъра - световната класика “Хамлет”
(29 януари) и хитовата продукция
“Опашката” от Захари Карабашлиев,
сценична адаптация и постановка на
Явор Гърдев (31 януари).

Новата година ще бъде открита на
плевенската сцена с представление на
10 януари на класическата българска
комедия “Вражалец” от Ст.Л. Костов
под режисурата на Георги Стоилов и
с популярните актьори Любо Нейков,
Станимир Гъмов, Петьо Петков-Шай-

Знаменитата родопска
певица Валя Балканска е
приемала поздрави за рож-

Представяне на книгата
„Дядо Стати Попов”

Съюзът на бъл-
гарските писатели,
Съюзът на тракий-
ските дружества в
България и издател-
ство “Захарий Сто-
янов” организират
премиера на книгата
“Дядо Стати По-
пов” от Марин Ма-
ринов. Тя ще се състои на 11 яну-
ари от 18 ч. в книжарница “Тра-
кия” в София, ул. “Стефан Кара-
джа” 7А.

Гласуваме за „Музикант
на годината 2021”
до 28 февруари

Започна анкетата “Му-
зикант на годината 2021”
на предаването за класичес-
ка музика “Алегро виваче”
на програма “Хоризонт”. За
31-ви път допитването дава
шанс на слушателите да
изберат с гласуване кой да
получи почетната титла и
оригиналната статуетка на
скулптора Христо Илиев, научи
ДУМА от Николета Еленкова от
БНР. В първото издание за т.г.
екипът на предаването излъчи сво-
ите десет номинации: Веско Ешке-
нази - цигулар, Веско Стамболов -
пианист, Григор Паликаров - дири-
гент, Емил Табаков - диригент,
Йосиф Радионов - цигулар, Людмил
Ангелов - пианист, Надежда Вла-
ева - пианистка, Соня Йончева -
оперна певица, Сузана Клинчарова
- арфистка, Христо Сарафов -
оперетен артист. Всеки участник
в анкетата също може да предло-
жи своя номинация, а победител е
музикантът, събрал най-много гла-
сове. За “Музикант на годината”
може да бъдат предлагани само
личности, а състави от двама и
повече изпълнители, както и музи-
кални проекти се състезават в
категориите “Ансамбъл на година-
та” и “Музикален проект на годи-
ната”. Всеки слушател може да
подкрепи само една кандидатура, а
вотът е валиден с двете имена и
телефон за връзка с гласувалия.

Изправяме се срещу
тъмната страна
на Луната

СНИМКА ФОРУМ ФИЛМ БЪЛГАРИЯ

Човечеството не е стъпвало на
Луната от 50 години. Затова на
4 февруари Луната ще дойде при нас
в киносалоните в епичния екшън спек-
такъл “Moonfall” на виртуозния
майстор на катастрофични блок-
бастъри Роланд Емерих. В най-амби-
циозния си проект до момента режи-
сьорът ще ни отведе на зрелищно
киноприключение, в което носител-
ката на “Оскар” Хали Бери, Патрик
Уилсън и Джон Брадли ще се отпра-
вят на опасна мисия до нашия есте-
ствен спътник, който крие смърто-
носна тайна. Планът е прост: Спа-
сяваме Луната. Спасяваме Земята.

(17 януари), създадена по полска на-
родна приказка от Денис Симеонов -
автор на адаптацията и режисьор.

Продължават да предизвикват ин-
терес спектакли с продължителен жи-
вот на сцената. “Harlem Shake” на
Ованес Торосян, който е автор, режи-
сьор и изпълнител на седем образа, е
предвиден за 18 януари. “Един мъж и
една жена” от Валентин Красногоров
е търсен от зрители, които искат да се
срещнат отново с изкуството на двама
от най-дългогодишните изпълнители в
плевенската трупа - актьорите Марие-
та Калъпова и Георги Ангелов
(19 януари). През януари ще бъдат по-
казани три постановки, режисирани от
директора на театъра Васил Василев -
“Серьожа е много тъп” (21 януари),
“Човекът от Подолск” (24 януари) и
“Боинг, боинг” (26 януари).

Плевенският театър продължава
инициативата “Пътуващ зрител”, чрез
която могат да ангажират места почи-
татели от страната. За малките отново
ще има представление “Куклен театър
в събота” (22 януари).

бата, Албена Павлова и Невена Бозу-
кова. Следва куклена постановка за
възрастни - “Ученикът на смъртта”

Валя Балканска навърши 80 години

ден ден още от тъмно сут-
ринта на 8 януари.

“Телефонът ми не млъква,

поздравяват ме хората. Оце-
лях след КОВИД. Благодар-
на съм на Бога”, казва Валя
Балканска пред в. “Марица”.

Тя изкарала коронави-
русната инфекция преди
около две седмици. “Не
беше нито леко, нито теж-
ко, но до болница не стиг-
нах. Не излизах, но ме на-
мери в къщи да ме разбо-
лее. Но оцелях! Господ
всички ни обича, но някои
се подиграват, не зачитат”,
казва Валя.

Родопчанката, чийто глас
лети в Космоса, е родена на
8 януари 1942 г. в смолян-
ското село Лъгът. Израства
с още 4 сестри и братя. За-
почва кариерата си през
1960 г. като солистка в то-
гава Държавния ансамбъл за
народни песни и танци “Ро-
допа” в Смолян. В реперто-
ара й има над 300 песни, с
които освен българската
публика, покорява и най-го-
лемите световни сцени.
Най-известното й изпълне-
ние - “Излел е Делю хайду-

тин”, е избрано от хиляди
от цял свят, за да полети на
борда на “Вояджър”.

Валя Балканска е поче-
тен гражданин на Смолян и
се е превърнала в един от
символите на Родопите. Но-
сителка е на орден “Стара
планина”, на множество
международни награди, на
олимпийската за фолклор от
Лос Анджелис и др. През
2004 г. ЮНЕСКО я обявява
за жена на всички времена.

“Където се появя - сама
или с гайдаря ми Петър
Янев, около мен става пана-
ир. Идват момичета, момче-
та, деца, възрастни, поздра-
вяват ме, казват, че са горди
с моите песни, подкрепят
стремежа ми да браня
българщината. Затова смя-
там себе си за щастлив и
богат човек... Докато мърда
нещо в мен, ще продължа-
вам да ходя, да пея, да се
срещам с хората”, сподели
преди години в интервю за
ДУМА обичаната народна
певица.

Приказката “P.I.F.” ще продължи с един силно емоционален и специален концерт -
“невиДИМО” в “София лайв клуб” на 14 януари, научи ДУМА от Мила Панайотова,
пиар и бранд мениджър на клуба. Концертът беше планиран за 21 декември 2021 г. -
датата, на която година по-рано в небето заблестя звездата Димо Стоянов, но поради
заболяване на член от групата се наложи събитието да бъде отложено. “Приказката
“P.I.F.” - невиДИМО” няма да е просто концерт от поредицата в памет на Димо, това
ще е спектакъл за чудните хора, които живеят в сърцата ни за едно голямо непораснало
дете, което е слушало в захлас музиката на Фреди Меркюри и е мечтаело да бъде като
него. За любовта, онази истинска, вселенска любов, за която няма граници и време. И
макар невиДИМО, на 14 януари той ще е отново с нас, както е бил през всичките тези
години. Ще се опитаме да пресъздадем присъствието на Димо чрез магията на сценич-
ните изкуства. “Ще помага и ще се грижи за това, което е оставил, за да ни накара да
се чувстваме по-сигурни, че това, което, правим е правилно и нужно”, споделя Иван
Велков. Гост музикантите в това невиДИМО приключение ще са Ерсин Мустафов,
Владимир Михайлов, Никеца, Виктор (Gabana) и Михаела Ненова - цигулка.

Приказката „P.I.F.” продължава с концерта „невиДИМО”

СНИМКА АРХИВ ДУМА



Ако рентгенов лазер „удари” и малка струя

вода, предизвиква изключително силен шум.

Дървото-вампир изсмуква хранителни вещества

от своите съседи, като се прилепва към тях.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:
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¬À¿ƒ»Ã»– Àfi÷ ¿ÕŒ¬,
‡ÍÚ¸Ó Ë ÂÊËÒ¸Ó,
‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ÃÎ‡‰ÂÊÍËˇ
ÚÂ‡Ú˙ ìÕËÍÓÎ‡È ¡ËÌÂ‚î
√≈Œ–√» √≈Œ–√»≈¬-√≈÷¿“¿,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
ÓÚ —¿Ÿë94
√≈Œ–√» √À”ÿ Œ¬,
ÔÂÁË‰ÂÌÚ Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡
ÙÂ‰Â‡ˆËˇ ÔÓ ·‡ÒÍÂÚ·ÓÎ
Àfi¡ŒÃ»– Õ» ŒÀŒ¬-Õ¿–¬»,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ÔÂ‚Ó‰‡˜
œ≈“fl Ã»À¿ƒ»ÕŒ¬¿,
‡ÍÚËÒ‡ Ë ÔËÒ‡ÚÂÎÍ‡
“≈–¬≈À œ”À≈¬, ·ÓÍÒ¸Ó,
ÓÎËÏÔËÈÒÍË ·ÓÌÁÓ‚ ÏÂ‰‡ÎËÒÚ
“ŒÕ» ƒ»Ã»“–Œ¬¿, ÔÂ‚Ëˆ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

–ÛÒ‡Ú‡ ‚ËÌ‡„Ë Â Á‡ ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡ÌÂ
ÔÂ‰ ÛÏÌ‡Ú‡. ”ÏÌ‡Ú‡, ‡ÍÓ ·Â¯Â
Ì‡ËÒÚËÌ‡ ÛÏÌ‡, ˘Â¯Â ‰‡ Â ÛÒ‡...

Фотоконкурсът “Най-сладка
целувка” за 16-и път изкушава
ценители да изпратят свои кадри
по темата на имейл celuvka-
2013@abv.bg. Крайният срок за
получаване на снимките е 13 фев-
руари. Няма професионални и
възрастови ограничения за фо-
тографите, които решат да уча-
стват в интересното състезание.

Събитието се превърна в
традиционно за Пловдив. Обик-
новено на 14 февруари се прави
изложба на Главната улица.
Снимките се закачат на въжета,
с щипки за пране, като акцентът
е върху това, че целувката е най-

„Най-сладка целувка”
пак изкушава ценители

Снимки по темата се приемат до 13 февруари, като
няма каквито и да било ограничения за фотографите

достъпното нещо на света и
няма нужда от лъскави опаков-
ки и грандиозни чествания.

Тези прояви в центъра на
града се оказаха истинско пре-
дизвикателство, защото пловдив-
чани не само спират пред сним-
ките, но много от новите целув-
ки се запечатват точно там, на
тази импровизирана изложба.
Глътка нежност в средата на
зимата, независимо от кризи и
от битовизми, коментират екс-
перти.

Пловдивските фотографи и
медии са тези, които участват в
журирането на снимките. Награ-

дите, които ще получат победи-
телите, са свързани с България -
почивни дни в красиви кътчета
на страната, книги от родни из-
дателства, картини на наши ху-
дожници, арт произведения -
такива, които да вдъхновяват
нови търсения и успехи у фото-
графите.

Точно сега ни е още по-нуж-
на целувката - като символ на
човечността, на съпричастието,
на семейството, на любовта, на
бъдещето... Именно такива асо-
циации предизвикват първите
кадри, изпратени за фотокон-
курса.

Кадър, изпратен
от Анита Агопян

Ново изследване показва, че
кучетата са в състояние да раз-
личават родния език на собстве-
ника от чуждия. Това е първото
проучване, което открива тази
способност при някое животно.

Резултатите от експеримен-
та, публикувани в списание
NeuroImage, разкриват, че куче-
тата също така реагират различ-
но на познати и непознати ези-
ци. Специфичните за езика мо-
дели са разположени в регион,
известен като вторична слухова
кора, което показва, че “отдел-
ните региони на кората под-
държат откриване на естестве-
на реч и езиково представяне в
мозъка на кучето”.

Изследователите също така
установиха, че по-възрастните
кучета са по-добри в разграни-
чаването на езиците, пише
БГНЕС. Това вероятно показва,
че по-дългото излагане на човеш-
ка реч позволява на лаещите
домашни любимци да подобрят
уменията си.

“Както много собственици
вече знаят, кучетата са социал-
ни същества, които се интере-
суват от случващото се в тех-
ния социален свят. Нашите ре-
зултати показват, че те се учат
дори без да бъдат обучавани
директно. Така че просто не
спирайте да включвате кучета-
та си в семейния живот и ги ос-
тавете да продължат да се раз-
виват, споделиха изследователи
пред NBC News.

Кучетата
различават
родния език
от чуждия

СНИМКА БГНЕС

Домашните любимци се
учат дори без да бъдат
обучавани директно

Фантастичен атракци-
он, наречен “Динозаври
срещу роботи”, може да
се види в столичния парк
“Възраждане” до 10 март.
Авторската концепция
прави световен дебют в
София. Избрахме Бълга-
рия за премиерна лока-
ция, въпреки че имаме за-
питвания от редица дру-
ги страни, защото се гор-
деем с факта, че сме
българска компания, и
смятаме, че българската
публика заслужава първа
да види изложбата, раз-
криха организаторите от
“Коко ейджънси”.

Приказната история
представя събуждането
от хилядолетен сън на
динозаврите в полите на
Витоша, срещата им с
“живите роботи” и
възможността да съжи-

„Динозаври срещу роботи”
показват в столичен парк

В истински хит се пре-
върна поредицата “Скалата:
Ранни години” още с излъчва-
нето на първите два епизо-
да. Дръзкият, вълнуващ и
вдъхновяващ филм е базиран
на необикновените истории
от младежките години на
световната суперзвезда. Ду-
ейн “Скалата” Джонсън лич-
но участва във всеки епизод.

Тази комедия буквално
залепва за екрана всички
почитатели на актьора. По-
редицата изследва детство-
то, проследява съзряването,
тийнейджърските години и юношест-
вото му. 30-минутните серии се
излъчват всяка неделя, от 20 ч., по Fox,
и разкриват ключови моменти и връзки,

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Експозицията може да се разгледа до 10 март

телстват заедно в парка.
Запалените любители на
фантастичните светове ще
открият 14 макета на ди-
нозаври и 14 анимирани
робота. Децата могат
да обяздят T-Rex или
Parasaurolophus, да стре-
лят в пейнтбол кът, да ска-
чат на батут или да се
радват на феерия от са-
пунени мехури. През по-
чивните дни организато-
рите са предвидили и па-
рад на ходещите роботи.

Атракционният парк
е отворен всеки ден от
10 до 18 ч. Посетителите
са задължени да носят ма-
ски и да спазват дистан-
ция от 1,5 метра. Не се
изисква зелен сертифи-
кат. Цената на билетите
за възрастни е 15 лв., а за
деца, студенти и пенсио-
нери - 13 лв.

ИНДИЙСКИ ПРЕДПРИЕМАЧ:

„Казвам се Ковид и не съм вирус”
“Казвам се Ковид и не

съм вирус” - това е първо-
то изречение от профила
в туитър на индийски
предприемач, който ста-

то му помага за разчуп-
ване на леда. А когато
поръчва кафе, например,
моли то да се обявява на
всеослушание.

Коментарът в туитър
предизвика порой от шеги
и дори покани за запо-
знанства и внесе малко
безгрижие в тази болна
тема, защото броят на за-
разените в Индия про-
дължава да расте. Пред
АФП Ковид Капур раз-
кри, че се надява тази по-
пулярност да съживи
фирмата му, която има за-
труднения като всички
други в сектора.

Името на Ковид
Капур на хинду и
санскрит означава
“образован човек”

на сензация в социалните
мрежи, предаде АФП.
Ковид Капур е на 31 го-
дини и притежава турис-
тическа фирма. Миналата
седмица той е пътувал за
първи път в чужбина от
началото на пандемията.

Ковид означава на
хинду и санскрит “обра-
зован човек”, но в Индия
името не е популярно.
Майка му го е избрала
дълго преди да се роди.

Публикацията на Ко-
вид Капур получи над
40 000 харесвания и бе
препредадена 4000 пъти.
Мъжът сподели, че име-

Филм за ранните години
на Скалата стана хит

които са формирали Дуейн Джонсън
като личност и са му помогнали да
измине пътя до международната слава
и признание.

СНИМКА FOX

Поредицата е базирана на необикновените
истории на Дуейн Джонсън
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Към вac и дeйcтвията
ви щe имa интeрec .
Кoригирaйтe нeщaтa
така, че дa нe ce изло-
жите.

ОВЕН

Щe ви пoдгoнят нeoт-
лoжни прoблeми. Кoл-
кoтo и дa бързaтe, дви-
жeтe ce внимaтeлнo, с
мaлки крaчки.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Вeрoятни са интeрecни
cрeщи и зaпoзнaнcтвa.
Бъдeтe гoтoви дa въз-
приeмeтe нoвa инфoр-
мaция.

22 май - 21 юни

РАК

Нямa дa ce чувcтвaтe
приятнo cъc зaнимaни-
ятa cи. Щe ви ce иcкa
дa ce измъкнeтe и дa
избягaтe.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Щe ви ce иcкa дa рaзчу-
питe вcички нoрми и дa
прaвитe нeщaтa тaкa,
кaктo вие ги рaзби-
рaтe.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Щe ви ce иcкa дa ce
зaнимaвaтe cъc cвoитe
нeщa. Хубaвo е дa из-
лeзeтe нaвън въпреки
студа.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Нa изпитaниe e пoд-
лoжeнa cпocoбнocттa
ви дa ce aдaптирaтe
към прoблeмитe. Бъде-
те обективни.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Щe cтe aнгaжирaни c
дoм и ceмeйcтвo. Вcич-
ко, кoетo трябвa дa
нaпрaвитe, е свързано с
това.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Мoжe би нe cтe нa-
мeрили нaй-дoбрия нa-
чин дa прoявявaтe ин-
тeрec към някoгo. За-
мислете  се .

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Нямa дa e нaй-cпoкoй-
ният дeн, нo щe мoжe-
тe дa oтхвърлитe дoc-
тa рaбoтa. Не се тре-
вожете.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Cъпрoтивлявaйтe ce ,
aкo ви кaрaт дa бър-
зaтe. Нe e нaй-твoрчec-
кoтo ви cъcтoяниe, но
и това ще мине.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Дeнят oбeщaвa дa e
aктивeн и интeрeceн.
Хoрa, нa кoитo дър-
житe, щe ви изнeнaдaт
приятнo.

ХОРОСКОП

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡ 6-ÒÂËÂÌ ‰ÂÚÒÍË
Ú‚ ÙËÎÏ/¡˙Î„‡Ëˇ,
1986„./

15.20  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ‡-
ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ,
2 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg
22.00 ¬ Í‡Ô‡Ì 10-ÒÂËÂÌ Ú‚

ÙËÎÏ /»ÒÎ‡Ì‰Ëˇ,
2019„./, 2 ÒÂÁÓÌ, 1
ÂÔËÁÓ‰, ÂÊËÒ¸Ó ¡‡Î-
Ú‡Ò‡  ÓÏ‡ÛÍÛ, ‚ Ó-
ÎËÚÂ: ŒÎ‡‚Û ƒ‡Ë
ŒÎ‡ÙÒÓÌ, »ÎÏ˛  ËÒ-
ÚˇÌÒ‰ÓÚË, »Ì„‚‡ —Ë-
„ÛÚÒÓÌ Ë ‰. (16)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ŒÒÂÏ Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡ Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ /ÍÓÔÓ‰ÛÍˆËˇ,
1963„./

01.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
03.35  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.64

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.112

21.30 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.4

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.14
00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.9
01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ
01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.8
02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.15

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - Ë-
‡ÎËÚË ¯ÓÛ Á‡ ÒÚËÎ Ë
‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.20 œÓÁÌÂ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
23.20 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

00.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.10 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

СКРЪБНИ ВЕСТИ

ВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

11
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО СЪС СНЯГ

9
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

4
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

3
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

—‚ÂÚË √Ë„ÓËÈ ÕËÒËÈÒÍË ·ËÎ ÏÌÓ„ÓÒÚ‡ÌÌ‡ ÎË˜ÌÓÒÚ

Õ‡ 10 ˇÌÛ‡Ë œ‡‚ÓÒÎ‡‚Ì‡Ú‡
ÌË ˆ˙Í‚‡ Ô‡ÁÌÛ‚‡ ‰ÂÌˇ Ì‡ —‚ÂÚË
√Ë„ÓËÈ, Ò‚Â˘ÂÌËÍ ÕËÒËÈÒÍË, Ì‡
ÔÂÔÓ‰Ó·ÌËˇ ƒÓÏÂÚË‡Ì, Ò‚Â˘ÂÌËÍ
ÃÂÎËÚËÌÒÍË, Ë Ì‡ —‚ÂÚË Ã‡ÍË‡Ì.

—‚ÂÚË √Ë„ÓËÈ, Ò‚Â˘ÂÌËÍ ÕË-
ÒËÈÒÍË (331-394 „.) ·ËÎ ÔÓ-Ï‡Î˙Í
·‡Ú Ì‡ —‚ÂÚË ¬‡ÒËÎËÈ ¬ÂÎËÍË.
œÓÎÛ˜ËÎ Ì‡È-‚ËÒÓÍÓ Ó·Û˜ÂÌËÂ Á‡
ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ. ÕÂ„Ó‚ËˇÚ ‰Û„‡, —‚ÂÚË
√Ë„ÓËÈ ¡Ó„ÓÒÎÓ‚, „Ó ÔÓ‰ÚËÍÌ‡Î Í˙Ï
ËÚÓÒÍÓÚÓ Á‡ÌˇÚËÂ.  Ó„‡ÚÓ ËÏÔÂ‡-
ÚÓ fiÎË‡Ì ŒÚÒÚ˙ÔÌËÍ ÓÚÒÚ‡ÌËÎ ‚ÒË˜ÍË ıË-
ÒÚËˇÌË ÓÚ Û˜ËÚÂÎÒÍÓÚÓ Ò˙ÒÎÓ‚ËÂ, √Ë„ÓËÈ ÒÂ
ÓÚ‰˙ÔÌ‡Î ‚ Ì‡È-ÒÚÓ„Ó ÏÓÌ‡¯ÂÒÍÓ ÛÂ‰ËÌÂ-
ÌËÂ. ¬˙ÔÂÍË ÌÂÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ ÏÛ, —‚ÂÚË ¬‡ÒËÎËÈ
„Ó ÒÎÓÊËÎ ÔÂÁ 371 „. Á‡ Ò‚Â˘ÂÌËÍ Ì‡ ÕËÒ‡.

ÃÌÓ„ÓÒÚ‡ÌÌ‡ Â ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ —‚ÂÚË
√Ë„ÓËÈ ÕËÒËÈÒÍË Í‡ÚÓ ÔÛ·ÎËˆËÒÚ, Ï˙‰Âˆ Ë
·Ó„ÓÒÎÓ‚. ¬ ÔÓÔÛÎˇÌÓÚÓ ÒË Ò˙˜ËÌÂÌËÂ ÓÚ
12 ÚÓÏ‡ ÍÌË„Ë ìœÓÚË‚ ≈‚ÌÓÏËˇî Ò‚. √Ë„Ó-
ËÈ ÕËÒËÈÒÍË Ô‡ÁË Û˜ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ·‡Ú‡ ÒË
‚˙ıÛ ·ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ —ËÌ‡ Ë Ì‡ —‚ÂÚËˇ
ƒÛı. ÕÂÏÛ ÔËÌ‡‰ÎÂÊ‡Ú Ë Ú˙ÎÍÛ‚‡ÌËˇ Ì‡ œÂ-
ÚÓÍÌËÊËÂÚÓ Ë Ì‡ œÒ‡ÎÚË‡, Í‡ÍÚÓ Ë ˜Û‰ÌËÚÂ
·ÂÒÂ‰Ë ‚˙ıÛ ¡Î‡ÊÂÌÒÚ‚‡Ú‡ Ë √ÓÒÔÓ‰ÌˇÚ‡
ÏÓÎËÚ‚‡. ŒÚ ÌÂ„Ó Ò‡ ÓÒÚ‡Ì‡ÎË Ó·‡ÁˆÓ‚Ë ‡Ò-

ÍÂÚË˜ÂÒÍË ÔËÒ‡ÌËˇ, ÔÓÔÓ‚Â‰Ë,
Â˜Ë Ì‡ ÔÓÎÂÏË˜ÌË ÚÂÏ‡ÚËÍË Ë
ÏÌÓ„Ó˜ËÒÎÂÌË ÔËÒÏ‡.

¡ÓÊËˇÚ Ô‡‚Â‰ÌËÍ ƒÓÏÂÚË‡Ì ÒÂ
Ó‰ËÎ ÔÂÁ ̂ ‡Û‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ËÏÔÂ‡-
ÚÓ fiÒÚËÌ II (565-578 „.) ÓÚ ·Î‡-
„Ó˜ÂÒÚË‚ËÚÂ Ë ·Ó„‡ÚË Ó‰ËÚÂÎË
“ÂÓ‰Ó Ë ≈‚‰ÓÍËˇ. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔË-
ÍÎ˛˜ËÎ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ ÒË, ·ËÎ Á‡-
‰ÓÏÂÌ, Ò‡ÏÓ ̃ Â ·‡˜Ì‡Ú‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ-
Í‡ ÏÛ ÒÍÓÓ ÛÏˇÎ‡ Ë ÚÓÈ ‚ÒÂˆˇÎÓ
ÒÂ ÔÓÒ‚ÂÚËÎ Ì‡ ‰ÛıÓ‚ÌÓÚÓ Á‡ÌˇÚËÂ
ÔË ÌÂÔÓÍÓÎÂ·ËÏ ÔÓÒÚÌË˜ÂÒÍË ÊË-

‚ÓÚ. œÓˇ‚ÂÌËÚÂ ‰ÓÒÚÓÎÂÔËˇ ·˙ÁÓ „Ó ÔÓ˜Û-
ÎË. E‰‚‡ 30-„Ó‰Ë¯ÂÌ ÚÓÈ ·ËÎ ÓÚ‰‡‰ÂÌ Á‡
Ò‚Â˘ÂÌËÍ Ì‡ ÃÂÎËÚËÌÒÍ‡Ú‡ Í‡ÚÂ‰‡ Ë ÔË-
ÌÂÒ˙Î Ó„ÓÏÌ‡ ËÁ„Ó‰‡ Í‡ÍÚÓ Ì‡ Ò‚ÓÂÚÓ ÒÎÓ-
‚ÂÒÌÓ ÒÚ‡‰Ó, Ú‡Í‡ Ë Ì‡ ÓÒÚ‡Ì‡ÎËˇ Ì‡Ó‰.

—‚ÂÚË ÔÂÔÓ‰Ó·ÂÌ ÔÂÁ‚ËÚÂ Ã‡ÍË‡Ì ‚
˛ÌÓ¯ÂÒÍËÚÂ ÒË „Ó‰ËÌË ÒÂ Á‡ÒÂÎËÎ ‰ÛÊÌÓ Ò
Ó‰ËÚÂÎËÚÂ ÒË ÓÚ –ËÏ ‚ ÷‡Ë„‡‰. ŒÚ Úˇı
Ì‡ÒÎÂ‰ËÎ „ÓÎˇÏÓ ·Î‡„ÓÒ˙ÒÚÓˇÌËÂ. Œ˘Â Í‡ÚÓ
ÏÎ‡‰ÂÊ ÔÓÒÂ˘‡‚‡Î ·Ó„ÓÒÎÛÊÂÌËˇÚ‡ ‚ fiÒÚË-
ÌËˇÌÓ‚Ëˇ ı‡Ï ì—‚ÂÚ‡ —ÓÙËˇî Ë Ô‡ÚË‡ı
¿Ì‡ÚÓÎËÈ (449-458 „.) „Ó ÔË˜ËÒÎËÎ Í˙Ï Ò‚Óˇ
ÍÎË. —‚ÂÚÂˆ˙Ú ·ËÎ ÔÓ˜ÂÚÂÌ Ò ‰ÛıÓ‚ÌË˜ÂÒÍË
‡Ì„ Ë ·ËÎ Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌ Á‡ ìËÍÓÌÓÏ Ì‡ ‚ÂÎËÍ‡Ú‡
÷‡Ë„‡‰ÒÍ‡ ̃ ÂÍ‚‡î.

Св. Григорий

СКРЪБНА ВЕСТ

На 100-годишна възраст ни напусна проф. Стоян
Петров. Още от младежките години той е

? С дълбока скръб съобщаваме, че
на 5 януари 2022 г.

ПОЧИНА

проф. д.ф.н.
СТОЯН АНГЕЛОВ

ПЕТРОВ

        11.07.1921 г. - 05.01.2022 г.

привърженик на лявото движение в България, ремсист. Мобилизиран в арми-
ята през 1942 г., създава леви групи сред войниците. Ятак. Признат за акти-
вен борец против фашизма. Целият му трудов живот е свързан със СУ „Св.
Климент Охридски”: завършва юридическия факултет, след това докторан-
тура (аспирантура), започва работа в университета като гл. асистент,
става доцент, професор, ръководител на катедра, избиран за зам.-ректор. До
последните си дни се интересува от развитието на Алма Матер.

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ! ПОЧИВАЙ В МИР!

Поклонението ще се извърши на 13.01.2022 г. от 14.00 часа в Ритуалната
зала на Централните софийски гробища.

От семейството
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: √ÂÓ„Ë ’ËÒÚÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
КУПА НА АФРИКА
ПО РИНГ
15.00 Сенегал - Зимбабве
18.00 Мароко - Гана
21.00 Коморски острови - Габон
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.55 Ман Юнайтед -
Астън Вила
ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Еспаньол - Елче
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Балкан - Левски
ХОКЕЙ НА ЛЕД
5.30 Лос Анджелис - НЙ Рейнджърс
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Аделаида (мъже)

УЕФА обнови ранглистата на фут-
болните клубове в Европа, а коефици-
ентът на ЦСКА не отиде при ЦСКА-
София. Така България фигурира с 12
клуба в 10-годишната ранглиста на
УЕФА, която бе обновена след изиг-
раването на всички мачове от групо-
вата фаза на европейските турнири в
средата на декември 2021 г.

С най-висок коефициент от родни-
те тимове е Лудогорец (51.000). След
разградчани се нареждат ЦСКА-Сф
(8.000) и Левски (5.250). Следват Локо
Пд (4.000), Славия (2.750), Ботев Пд и
ЦСКА (по 2.500) и Литекс (2.250).

В 5-годишната ранглиста Лудого-
рец е 70-и с 22.000, 135-и е ЦСКА-Сф
с 9.000. От 292-о до 296-о място с
националния коефициент (3.900) са
класирани Арда (1.500), Славия
(2.500), Левски (3.000), Ботев Пд
(1.000) и Дунав Рс (0.250).

В клубната ранглиста на УЕФА
води Байерн М със 133.000, пред
Maнчестър Сити 124.000, Ливърпул
122.000, Челси 116.000, Реал М
113.000, ПСЖ 110.000, Барселона
108.000, Ювентус 106.000, Манчестър
Юнайтед 104.000, Атлетико М
100.000 и др.

Димитър Митов се превърна
в герой в Англия. Вратарят от
България влезе в заглавията на
медиите на Албиона заради ве-
ликолепното си представяне за
третодивизионния Кеймбридж,
изхвърлил с 1:0 като гост Ню-
касъл за Купата на ФА.

Най-старата футболна над-
превара в света винаги се е сла-
вила с магията около нея, сенза-
циите и непредвидимостта, а
победата на Кеймбридж е една
от най-сериозните изненади в
новия век.

“Историята им е прекрасна,
типична за Купата. Момчета като
Джо Айрънсайд, който вкара
гола. Като Митов, който отчая

Анте Шимунджа започна с промени-
те в Лудогорец. Новият треньор освобо-
ди досегашния наставник Станислав Ген-
чев. Юношата на Левски на три пъти
водеше временно “орлите” след освобож-
даването на титулярните наставници, но
сега се оказа, че няма място в щаба на
новия треньор.

Паралелно словенецът получи и
първо ново попълнение в лицето на на-
ционала Спас Делев, който също беше
представен във Варна като нов играч на
“орлите”.

Шимунджа изтъкна, че първостепен-
ната му цел е спечелването на титлата.

“Ще работим здраво и ще дадем всич-
ко за Лудогорец. Надявам се, че и игра-
чите ще поемат тази информация.

Не бяха бързи преговорите. Беше ми
интересно обаче да работя с клуб с по-
добни амбиции и с толкова силни играчи.
Когато бях начело на Мура, разликата в
класата наистина беше голяма. Основна-
та ми цел с Лудогорец е да прогресирам
възможно най-бързо с тима. Първата
крачка е титлата, по-късно ще говорим и
за другото.

Да, работил съм главно с местни иг-
рачи, но съм роден в Югославия, в която
имаше много различни етноси. Свикнал
съм да работя с различни националнос-
ти. Играл съм и из цяла Европа. Нямам
проблем с чужденците в Лудогорец. Все-

Димитър Митов отчая милионерите от Нюкасъл

играчи за по 25-30 милиона като
Жоелингтон и Алмирон... Неве-
роятно. Те са магията на турни-
ра”, написа в. “Мирър”. А офи-
циалният профил на ФА Къп в
туитър нарече българина “сър”.

Митов е направил 9 спасява-
ния в мача, изчислиха статисти-
ците. Три от тях се оценяват
като “висока класа”, а едно - в
добавеното време срещу брази-
леца Жоелингтон, като “светов-
но ниво”. Тогава стражът след
корнер изби от упор удар на
кариоката с глава и опази мре-
жата си. Това са заключения в
анализите на в .”Таймс”. “Възхи-
тително спокойствие”, написа за
него “Ивнинг Стандарт”.

“Направихме нещо неверо-
ятно. Но през цялото време зна-
ехме, че няма какво да губим.
Трябваше да покажем най-доб-
рото си лице и направихме точ-
но това. Страхотно начало на
годината. Този успех не се
дължи на мен, защото ако не
вкараме гол, няма как да спече-
лим. В личен план обаче съм
много щастлив. Затова играем
футбол - за да можем да се из-
правим срещу големите играчи,
срещу отборите от Висшата
лига. Нямам думи. Никога няма
да забравя момента през първо-
то полувреме, когато спасих
удара на Джейкъб Мърфи, из-
бивайки го над напречната гре-

да, и дори феновете на Нюкасъл
ме аплодираха. Харесвам Ман-
честър Юнайтед и искам в след-
ващия кръг да гостуваме на този
отбор”, каза Митов. Той е ро-
дом от Козлодуй и е юноша на
Чавдар (Етрополе), където оста-
ва до 16-годишен в академията
на Христо Стоичков. През 2013
г. отива в Чарлтън, известен с
това, че младите играчи винаги

получават шанс. От 2017 г. пази
за Кеймбридж, като вече има над
100 мача. Българинът помогна
за промоция от Лига 2 в Лига 1
този сезон и там е изиграл 22
мача като титуляр. На 24 годи-
ни е, а през май преподписа за
още 2 години. Не е викан в мла-
дежкия или мъжкия тим на
България, но има мачове за от-
борите до 17 и до 19 г.

Димитър Митов спасява вратата си след
удара на Жоелингтон в добавеното време

Шимунджа изгони Генчев от Лудогорец

ки дава нещо различно на тима и това
може да е само от полза. Важното е да
работим за доброто на клуба.

Лудогорец е 10 поредни години шам-
пион, но не е била такава ситуацията преди
това. Във футбола всичко е възможно. Ще
дадем най-доброто от себе си, така че съм
длъжен да мисля позитивно и да гледам
как може да вървим напред като клуб.

Мисля, че българското първенство е
трудно. ЦСКА е традиционен клуб, който
отново е силен, въпреки някои проблеми
преди години. Те са близко до нас, но ще
имаме трудни мачове и срещу другите
опоненти. Ние сме най-добрият отбор, но
трябва да работим здраво, за да останем
там. Знаем, че всички ще искат да ни сва-
лят от първото място”, обяви Шимунджа.

СНИМКА LUDOGORETS.COM

Лудогорец представи новия треньор Анте Шимунджа
и привлечения от Арда Спас Делев

Вратар от България
е герой в Англия

УЕФА не брои
ЦСКА-Сф за ЦСКА



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Йосиф Миладинов
е №1 между младите
Като най-добър треньор беше отличен Мартин Стоев

Владимир Илиев направи
най-силното си състезание в
Световната купа по биатлон за
сезона. В Оберхоф троянецът
завърши 13-и в преследването
на 12,5 км. Спортист №1 за
2019 г. допусна само една
грешка на първата си стрелба и
подобри с 18 позиции резулта-
та си от спринта в петък. С 19
свалени мишени Илиев за-
върши на 1:31,8 мин. зад побе-
дителя Кентен Фийон Майе
(Фр), който направи 2 наказа-
телни обиколки, но финишира
за 36:48,3 мин.

Победата буквално му бе

Владо Илиев е 13-и
в преследването за СК

подарена от Александър Логи-
нов (Рус), който допусна 3
грешки в последната си визита
на рубежа. Преди това победи-
телят от спринта свали 14 от
първите си 15 мишени, но про-
валът на последна стрелба го
прати чак на петата позиция.

Втори на 9,9 сек. (след 1
пропуск) се класира Себастиан
Самуелсон (Шв), пред Тарей
Бьо (Нор) - на 15,6 сек. с 3 про-
пуска на рубежа.

В генералното класиране
начело излезе Фийон Майе с
461 т., пред Емилиян Жаклен
(Фр) - 449, Самуелсон - 425.

Илиев е 46-и с 56 т.
В българския лагер пак се

заразиха с КОВИД-19. Обеща-
ващата националка Лора Хрис-
това и ваксмайсторката Стефа-
ни Попова са дали положител-

ни тестове. Двете българки са
карантинирани в Оберхоф.

По неприятно стечение на
обстоятелствата точно преди
година, отново в германския
курорт, пак заразата спря

българските биатлонисти. То-
гава случаите в нашия лагер
бяха шест.

Световната купа по биатлон
продължава от четвъртък пак в
Германия, но в Руполдинг.

Плувецът Йосиф Миладинов спече-
ли първото място в анкетата на
Viasport.bg за най-добър млад спортист
на България за 2021 г. Първият бълга-
рин, плувал на олимпийски финал, за
втори път печели анкетата след 2019 г.
Той обаче не уважи церемонията по
връчване на наградите, която се проведе
в ЧУ “Свети Георги”, въпреки че си е в
родния Пловдив и поздрави участници-
те в церемонията с видеообръщение.

Наградата от негово име прие прези-
дентът на федерацията по плувни спор-

Канада заслужи АТП Къп

Канада триумфира в отборната
надпревара в тениса АТП Къп и стана
третият носител на трофея след
Сърбия (2020 г.) и Русия (2021). На
финала в Сидни “кленовите листа”
сломиха Испания с 2:0 победи. Изко-
ваха ги Феликс Ожие-Алиасим (№11
в света) и Денис Шаповалов (№14),
като двамата не загубиха дори сет.
В първия мач Шаповалов надви Пабло
Кареньо Буста (№20) с 6:4, 6:3, а в
мача на първите ракети Ожие-Али-
асим се разправи с Роберто Баути-
ста Агут (№19) със 7:6 (3), 6:3. Така
Канада си отмъсти на Испания за
загубения финал за Купа “Дейвис”
преди 3 години, когато бе в същия
състав, но за съперника игра големи-
ят Рафаел Надал. Канада всъщност
логично спечели турнира - това бе
един от двата тима с най-високи
места в ранкинга на двамата играчи
на сингъл. Испанците също бяха от
отборите със солиден “двоен
гръбнак” в надпреварата. Друг такъв
бе Италия с Матео Беретини (№7)
и Яник Синер (№10), но за отпада-
нето на този отбор в групите се
погрижи Русия - шампион за 2021 г.,
който обаче отпадна на 1/2-финала
от Канада с 1:2 след загуба на двойки
и на Роман Сафиулин (№167).

Рафа Надал с 89-а титла

Рафаел Надал (№6 в света)
спечели 89-а титла в кариерата си.
На финала на АТП 250 турнира в
Мелбърн испанецът надви квалифи-
канта Максим Креси (САЩ, №112)
със 7:6 (6), 6:3. Титлата е първа за
носителя на 20 отличия от Големия
шлем от пролетта на 2021 г. В
последните пет месеца Рафа лекува-
ше травма в ходилото. В 126-ия си
финал Надал имаше доста пробле-
ми. Креси, който предния кръг ели-
минира Григор Димитров със 7:5, 7:6
(9), игра равностойно в първата
част, но в тайбрека не издържа. Във
втория сет двамата размениха по
един пробив още в началото, а в
осмия гейм Рафа взе подаването на
американеца, което се оказа решава-
що. Турнирът беше финална репети-
ция за “Аустрелиън оупън” (17-30
януари). Испанецът триумфира за
първи път на “Род Лейвър Арена” от
13 години. Надал стана първият
тенисист с АТП титли в 19 поредни
години. Трофеи в 18 последователни
сезона имаха още легендите Роджър
Федерер и Андре Агаси.

Австрийци окупираха първите две места в слалома от Световната купа по
ски в Аделбоден. Първи успех в кариерата си записа Йоханес Щролц, който
даде общо време от 1:50,05 мин. (54,23 и 55,82 сек.). За 29-годишния алпиец
това въобще е дебютен подиум. На пистата “Кьонигсбергли” с 38-и стартов
номер Щролц даде седмо време в първия манш, а във втория беше над всички.

В швейцарския курорт втори се нареди сънародникът му Мануел Фелер на
0,17 сек., а последен на подиума се качи Линус Щрасер (Гер) на 0,29 сек.

От българите Камен Златков не успя да завърши в първия манш, а Алберт
Попов е с КОВИД-19 и не стартира.

За Световната купа начело е Марко Одермат (Швейц) с 845 т. пред Алек-
сандър Омод Килде (Нор) - 469, и Матиас Майер (Ав) - 477. И тримата про-
пуснаха старта в Аделбоден, а актуалният носител на Световната купа Алекси
Пентюро (Фр) отпадна във втория манш след трето време в първия.

Попов е 79-и с 39 т., а Златков е 112-и с 12 т.

СНИМКА СПОРТАЛ

Най-добрите млади спортисти за 2021 г.
и техните треньори и ръководители

НАКРАТКО

тове Георги Аврамчев. “Честита Нова
година, нека да е здрава и успешна. Бла-
годаря на организаторите на тази стра-
хотна анкета, както и на спортните
журналисти, които оцениха успехите на
българското плуване през последната
година. Пожелавам успех на всички
млади състезатели. Бъдете здрави”, каза
Аврамчев.

Анкетата се организира за юбилеен
10-и път и бе възобновена след едного-
дишно прекъсване заради пандемията от
коронавирус.

В допитването гласуваха 122 спорт-
ни журналисти, които посочиха 53
спортисти на възраст до 19 г.

Миладинов събра 1021 т. и така се
изравни с друг топ плувец - Антъни
Иванов, който е победител през 2016
и 2017 г.

Втори с 860 т. в класацията се наре-
ди 17-годишният щангист Карлос Насар,
който постигна най-големия си успех -
световна титла със световен рекорд при
мъжете, когато гласуването вече бе за-
почнало. През годината тежкоатлетът от
Червен бряг стана и вицешампион на
Европа.

Призовата тройка допълни тени-
систът Пьотр Нестеров с 522 т. 18-го-
дишният варненец стана европейски ви-
цешампион за юноши до 18 г. на сингъл.
Има второ място на двойки и 1/4-финал
на сингъл в юношеския турнир на US
Open, както и трето място по двойки на
“Ролан Гарос” за юноши. Между най-
добрите 10 попаднаха още Александър
Николов (волейбол), Александра Фейгин
(фигурно пързаляне), Изабела Янкова
(планинско колоездене), Уилиам Чолов
(бокс), Калоян Левтеров (плуване), Кон-
стантин Костадинов (баскетбол) и Радо-
слав Росенов (бокс).

Като най-добър треньор на млади
спортисти бе отличен Мартин Стоев,
който с волейболистите до 19 г. стана
световен вицешампион в Иран.

СНИМКИ БГНЕС

Победителят в преследването за Световната купа Кентен
Фийон Майе (Фр, в средата) и подгласниците му на подиума
в Оберхоф Себастиан Самуелсон (Шв, вляво) и Тарей Бьо (Нор)

Австрийски дубъл в ските в АделбоденАвстриецът Йоханес
Щролц постигна
в Аделбоден
първа победа за
Световната купа


